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ROMÂNIA 
CONSILIUL  JUDEŢEAN  CĂLĂRAŞI 
Nr. 1721/05.02.2016 
 
 

PROCES VERBAL, 
încheiat astăzi 05 Februarie 2016,  în şedinţa ordinară 

a Consiliului Judeţean Călăraşi, convocată prin Dispoziţia 
Preşedintelui, nr. 35/03.02.2016 

 
 
 
         Lucrările şedinţei sunt deschise de domnul Filipescu Răducu George, Preşedinte  al  
Consiliului   Judeţean  Călăraşi,  care  arată :  
        În  conformitate  cu  prevederile  art. 106  din  Legea   administraţiei   publice  locale  nr. 
215/2001,  republicată,  pentru  astăzi  a  fost  convocat  Consiliul   Judeţean  în   şedinţă  
ordinară. 
         La  lucrările  şedinţei  au  participat 29  din  30  de  consilieri judeţeni în  funcţie, absent 
motivat fiind Pavalașc Claudia. 
         Şedinţa este statutară.                                
         Ca  invitaţi  participă: 
- domnul Constantinescu Leontin – director CAMS Călăraşi; 
- domnul Miu Mihai – director DCEP Călărași; 
- domnul Stan Ion – director adjunct Camera Agricolă Călărași; 
- domnul Neagu Marian – director Muzeul Dunării de Jos Călărași; 
- domnul Drăgulin Alin – director ADI ECOAQUA; 
- directori  din  aparatul   de  specialitate  al  Consiliului  Judeţean  Călăraşi;                                                              
- reprezentanţi  ai  mass – media.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Buna ziua stimaţi colegi, suntem prezenţi 29 din 30 de consilieri în funcţie. Din punct 

de vedere al regulamentului, şedinţa este statutară. Declar deschise lucrările şedinţei noastre 
de astăzi. Avem la mape procesul verbal al ședinței ordinare din 27.01.2016. Dacă aveți 
amendamente sau observații vă rog să le faceți. 

Domnul Filimon Mihai: 
Am și eu o completare de făcut. La ședința anterioară, la proiectul de hotărâre nr. 7 în 

listă dar de fapt nr. 6, la cel cu Programul de transport, eu am avut abținere la vot și vreau să 
se consemneze. 

Domnul Filipescu Răducu George:  
O să se consemneze. Dacă mai e vreo observație. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Domnule președinte, eu am făcut o precizare vizavi de la proiectul acesta cu sistarea 

lucrărilor la bibliotecă și am spus că la momentul cînd s-a făcut o nouă temă, în 2013 trebuia 
reaprobat DALI și nu este consemnat.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
În regulă, secretariatul va consemna cu ceea ce a spus domnul consilier. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Cu cea mai mare plăcere, la sfârșitul ședinței îmi arătați exact unde s-a făcut intervenția 

și se va completa. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
În regulă. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Și mai am o propunere legat de treaba asta cu procesul verbal: dacă e posibil, s-a 

modernizat sala asta de mai multe ori, înregistrarea acestor ședințe.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Înregistrarea ședinței. 
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Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Înregistrarea ședinței și după ea să se facă procesul verbal.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Bine, am înțeles chestiunea aceasta, o s-o supunem la vot. Dar se înregistrează aici, 

pe reportofon. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
În regulă. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Vreau să știu dacă s-au făcut modificările, completările pe care le-am solicitat. Dacă 

sunt luate în considerare. Deci, am transmis mai multe completări la procesul verbal din data 
de 27.01.2016, am transmis doamnei în format electronic ca să fie mai ușor și aș vrea să știu 
dacă se iau în considerare sau nu. Eu le-am transmis deja înainte de ședință. 

Domnul Dinulescu Marian: 
Păi completări trebuia să le faceți în timpul ședinței. Ați făcut completări? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu, la procesul verbal. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
La procesul verbal.  
Domnul Tudone Dumitru: 
Nu, am înțeles că domnul consilier acum le-a transmis, înainte de ședință. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
La procesul verbal. Au fost lucruri spuse în ședință care nu au fost consemnate. Exact 

cum au reclamat și colegii. Eu le-am transmis în format electronic înainte, ca să fie 
consemnate.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
De acord, dacă le-ați transmis acum, ele vor fi atașate la procesul verbal, cu toate 

completările. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Am înțeles, aprobăm procesul verbal cu toate completările. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Mai are cineva vreun amendament, vreo propunere? 
Dacă nu, supun la vot procesul verbal al ședinței ordinare din data de 27.01.2016 cu 

completările ce urmează a fi consemnate. 
În unanimitate aprobat. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Procesul verbal al ședinței ordinare din data de 03.02.2016; dacă nu aveți 

amendamente sau observații, îl supun la vot. 
În unanimitate aprobat.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Vă rog să-mi permiteți ca la ordinea de zi să adăugăm două proiecte de hotărâri și 

anume: proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier județean al domnului 
Popescu Haralambie și proiect de hotărâre pentru completarea Hotărârii nr. 81/2012 privind 
organizarea comisiilor de specialitate pe principalele domenii de activitate. 

Astfel că proiectele de hotărâri nr. 1 și nr. 2 vor deveni cele două, iar proiectul nr. 1 de 
pe ordinea de zi va deveni punctul nr. 3 ș.a.m.d. Supun la vot această propunere. 

În unanimitate aprobată. 
Supun la vot ordinea de zi cu cele două proiecte de hotărâri adăugate astăzi. 
În unanimitate aprobată. 
Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier județean al 

domnului Popescu Haralambie 
Dau citire proiectului de hotărâre. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
E prezent? L-ați anunțat? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu știu. 
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Domnul Samoilă Ion: 
Eu l-am sunat acum și a spus că nu l-a anunțat nimeni. Eu l-am chemat, a spus că 

vine. 
Domnul Popa Marian: 
A fost prezent în sală. 
Domnul Tudone Dumitru: 
A fost prezent în sală când s-a anunțat amânarea ședinței pentru astăzi. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Păi ce facem acum, îl mai supunem votului? Și cine depune jurământul? 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnule președinte, dacă-mi permiteți, noi suntem obligați să ne pronunțăm cu privire 

la validarea mandatului domnului consilier. Dacă e posibil să-l anunțe acum, dânsul poate să 
depună jurământul și la sfârșitul ședinței bănuiesc. Nu e ilegal. 

Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu se poate să votezi o persoană în absența ei.  
Domnul Tudone Dumitru: 
Se poate lăsa la sfârșitul ordinii de zi. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Discutăm la sfârșit ca ultimul proiect de hotărâre. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Poate ajunge. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Poate între timp ajunge, corect. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Supuneți la vot domnule președinte, modificarea ordinii de zi. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Ca domnul consilier Dragu Nicolae să fie împăcat, supun la vot ca acest proiect de 

hotărâre să fie ultimul pe ordinea de zi. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Și al doilea care este, că n-am înțeles? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Al doilea este cu comisia în care trebuie să meargă. Și proiectul de hotărâre nr. 1 și 

proiectul de hotărâre nr. 2 rămân separat.  
Noua ordine de zi este următoarea: 
1.Proiect de hotărâre privind aprobarea contribuției, sub formă de cotizație, a Județului 

Călărași, în calitate de membru asociat la Asociația “ECOAQUA”, pentru anul 2016  
2.Proiect de hotărâre privind aprobarea contribuției, sub formă de cotizație,  a Județului 

Călărași, în calitate de membru asociat la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară de utilități 
publice pentru serviciu de salubrizare  ECOMANAGEMENT SALUBRIS Călărași, pentru anul 
2016 

3.Proiect de hotărâre privind aprobarea contribuției, sub formă de cotizație, a Județului 
Călărași la Asociația Națională a Autorităților  Teritoriale de Ordine Publică  “ANATOP”, pentru 
anul 2016  

4.Proiect de hotărâre privind stabilirea costului mediu lunar de întreținere pentru o 
persoană adultă asistată în Centrul de Îngrijire și Asistență Ciocănești și în Centrul de 
Recuperare și Reabilitare Neuropsihiatrică Plătărești din cadrul Direcției Generale de Asistență 
Socială și Protecția Copilului Călărași, pentru anul 2016 

5.Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului total de cheltuieli de funcționare 
ale Centrelor de zi pentru primire copii școlari și preșcolari din comunele Dragoș Vodă și Ștefan 
cel Mare, pentru anul 2016 

6.Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcții al Direcției Comunitare de 
Evidență a Persoanelor a Județului Călărași 

7.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului de investiții finanțat din excedentul 
bugetului local al Județului Călărași rezultat la încheierea exercițiului financiar 2015, în 
exercițiul financiar 2016 
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8.Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu al județului Călărași pe anul 
2016 și estimările pentru anii 2017-2019 

9.Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier județean al domnului 
Popescu Haralambie 

10.Proiect de hotărâre pentru completarea Hotărârii nr. 81/2012 privind organizarea 
comisiilor de specialitate pe principalele domenii de activitate. 

11.Diverse 
În unanimitate aprobată noua ordine de zi. 
Proiect de hotărâre nr. 1 privind aprobarea contribuției, sub formă de cotizație, a 

Județului Călărași, în calitate de membru asociat la Asociația “ECOAQUA”, pentru anul 2016  
Nu sunt amendamente. 
Domnul Samoilă Ion: 
Am eu o intervenție. Am discutat și data trecută la ședința de CTP; noi aprobăm o 

cotizație de 741.000 lei pentru ADI ECOAQUA și din documente rezultă că ar trebui 397.000 
lei. Ni s-a spus că avem restanță de anul trecut dar, din păcate, din execuția bugetului nu 
rezultă că ADI ECOAQUA ar avea vreo restanță.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu, consiliul județean ar avea vreo restanță la ADI ECOAQUA.  
Domnul Samoilă Ion: 
Păi da, dar ar trebui să se vadă și în execuția bugetului de la ADI ECOAQUA.  
Domnul Drăgulin Alin: 
Bună ziua domnilor consilieri. Într-adevăr, la execuția de buget, de fapt ceea ce am 

transmis noi către consiliul județean și în atenția domnilor consilieri, este draftul execuției 
bugetului de venituri și cheltuieli.  Încă n-a fost aprobat de AGA însă cifrele de aici sunt cifre 
reale. Previziunea bugetară într-adevăr, atât am prevăzut noi că o să încasăm în timpul anului, 
dat fiind faptul că nu de fiecare dată când se fac bugete nu se trece întreaga sumă pe care ar 
trebui s-o încasăm. De asemenea, la veniturile din cotizațiile membrilor, e un capitol bugetar 
strict contabil, acela de venituri, nu înseamnă că și încasezi. Nu există o rubrică acolo de 
cotizații încasate. Eu am aici documentul și extrasul contului cu toate datoriile pe care le avem.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Ascultați-mă puțin. Eu am înțeles, dar în situația pe care ne-ați prezentat-o, ca execuție 

bugetară a lui ADI ECOAQUA, aveți într-adevăr previziuni în jur de 1.200.000 lei. Dacă 
mergem mai departe, la realizat 2015 cât este?  

Domnul Drăgulin Alin: 
Acelea sunt cotizații din timpul anului trecut.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi despre asta vorbim. S-a încasat? 
Domnul Drăgulin Alin: 
Dacă sunt trecute pe venituri asta nu înseamnă că sunt și încasate. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi nu că spuneți că sunt realizate. 
Domnul Samoilă Ion: 
Și realizatul este.   
Domnul Drăgulin Alin: 
Ele se trec în contul de venituri. Este o treabă contabilă. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Ce înseamnă treabă contabilă? 
Domnul Drăgulin Alin: 
Diferența dintre ele se află din cauza faptului că, comuna Fundeni s-a retras.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu contează. N-ați prins ideea.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Domnule consilier Vîrtejanu Liviu, sunt venituri preconizate dar nerealizate.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dar în tabelul care este prezentat ca execuție l-a realizat. 
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Domnul Filipescu Răducu George:  
Înseamnă c-au greșit. Le-a băgat anapoda.  
Domnul Samoilă Ion: 
Asta spunem și noi. Pentru că la restanțe apare că nu are nimic, a încasat tot și-a 

propus.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Problema se simplifică. Doamna director Mureșanu Paraschiva spuneți-ne, avem sau 

nu avem datorie la ADI ECOAQUA? 
Doamna Mureșanu Paraschiva: 
Da, avem datorie la ADI ECOAQUA înregistrată în contabilitate. Referitor la execuția 

bugetului asociației, pot spune următorul lucru: prognoza unui buget se face în funcție de 
valoarea cotizațiilor care sunt aprobate de fiecare membru, ca prevedere. 

Ca execuție, de la an la an, fiecare membru rămâne sau nu rămâne restant la plată la 
sfârșitul anului respectiv. De la un an la celălalt, sau mai bine ar fi ca să înțelegeți vă dau un 
exemplu: eu am taxa asupra mijloacelor de transport de la primării care au o valoare estimată 
de 700.000 lei/an. La fiecare an s-ar adăuga restanțele neachitate de fiecare primărie în parte. 
Ca atare, dacă eu prognozez anul acesta 700.000 lei ca drept de încasat pe anul curent, dar 
încasând restanțe de la primării încă 500.000 lei din anii precedenți, înseamnă că am încasat 
1.200.000 lei față de 700.000 lei. Cam acest lucru se întâmplă la ADI ECOAQUA. Adică au 
fost debite și din anii precedenți care s-au încasat în anul 2015. Ca atare, acolo nu se vede 
diferența între prevedere și plată ca a fi restul nostru sau al altei primării.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Pe noi ne interesează dacă în contabilitatea noastră apărem restanți față de ADI 

ECOAQUA.  
Doamna Mureșanu Paraschiva: 
Suntem înregistrați cu restanțe la ADI ECOAQUA. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Dacă suntem, asta este. Putem să verificăm treaba asta dacă nu ne este foarte clar, 

dar asta apare în contabilitatea noastră. 
Domnul Samoilă Ion: 
Ideea era că în execuția bugetară nu apare datorie restantă. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu apare pentru că acele sume au fost plătite de un an anterior, din 2014. 
Domnul Samoilă Ion: 
Atunci eu înțeleg, că oricum venea și următorul punct: dacă ADI ECOAQUA își permite 

să aibă o datorie de 400.000 lei, să funcționeze foarte foarte bine fără ea, asta înseamnă că 
cotizațiile noastre sunt foarte mari.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu, ați înțeles greșit. Asta înseamnă să primească niște bani din 2014 care erau 

restanți și i-a primit în 2015, de-aia apare cu realizarea sumei. Deci, ei practic au avut din 2014 
restanțe, adică neplătiți care s-au plătit în 2015. Și de-aia suma apare ca execuție că este 
mare, dar datoria noastră este în continuare de 300.000-400.000 lei către ei. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Domnule președinte, ca să aveți o situație limpede cu privire la treaba asta, uitați-vă la 

execuția lor bugetară și vedeți ce scrie: previziuni și realizări. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Realizatul vine din datoriile din 2014 care au fost primite în 2015. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Uitați-vă mai departe că scrie și restanțele.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Luați-vă tableta că eu am hârtii domnule consilier. 
Doamna Mureșanu, vă rog frumos să mai spuneți clar consilierilor, avem datorie la ADI 

ECOAQUA sau nu avem? 
Doamna Mureșanu Paraschiva: 
Avem datorie la ADI ECOAQUA. 
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Domnul Filipescu Răducu George:  
Este prinsă în bugetul nostru datoria? 
Doamna Mureșanu Paraschiva: 
Este prinsă în bugetul nostru. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Mai mult decât atât, ce au făcut ei în contabilitatea lor … 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
La inventarul de sfârșit de an al tuturor soldurilor, au făcut punctajul ADI ECOAQUA – 

consiliul județean. Cu semnături și de la noi și de la dumneavoastră, deci asta este datorie 
bătută-n cuie, inventariată și punctată cu consiliul județean.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Asta spune contabilitatea, acuma ce poți să faci! 
Domnul Samoilă Ion: 
Atunci să înțeleg că bugetul a fost făcut doar așa de ochii lumii.  
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Nu înțelegeți dumneavoastră. 
Domnul Samoilă Ion: 
Suntem mai grei de cap. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu, nu a spus nimeni așa ceva. 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Nu înțelegeți dumneavoastră. Venitul realizat nu înseamnă venitul încasat.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dar ce înseamnă? 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Înseamnă un venit pe care trebuie să-l primești.  
Domnul Samoilă Ion: 
Păi astea sunt niște cotizații, dacă nu spune ca venituri și cotizații, cum adică? 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Și facturile sunt la fel. Când emiți o factură o înregistrezi venit și plătești tva dar factura 

o încasezi altădată.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Domnule, discuții se pot face. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Ce înseamnă o încasezi altădată? 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Păi așa vine. Dumneavoastră nu plătiți tva la facturi încasate? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Alea sunt creanțe, aici spune ce a realizat. 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Și astea tot creanțe sunt, când spune venituri, sunt creanțe realizate. Uitați-vă mai jos 

la cotizații restante, alea sunt cele încasate. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
La cotizații restante s-a încasat 2.100.000 lei, iar realizat la 2015 văd că aveți 2.300.000 

lei.  
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Deci alea sunt încasate.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Cum? 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Alea sunt încasate. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Ați încasat mai mult decât restanțele? 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Am încasat mai mult decât am previzionat. 
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Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci ați încasat mai mult decât ați prevăzut. 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Domnule Vîrtejanu, previzionez că încasez o sumă, față de suma aia dacă ai restanțe 

poți să depășești.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Asta-i bună sau nu-i bună? Eu nu mă pricep să citesc tabelul acesta. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Doamna Mureșanu, încă o dată vă întreb, în contabilitatea noastră apare restanță la 

ADI ECOAQUA sau nu?  
Doamna Mureșanu Paraschiva: 
Da, apare. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Dacă apare, haideți să votăm, nu mai facem o mie de comentarii pentru că ne 

încurcăm. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Stați un pic, să ne mai oprim un pic tot la ADI ECOAQUA. De salariile lor care sunt 

prinse tot în execuție. Au o medie de salarizare mai mare decât directorii ăia de sus ai 
consiliului județean. Păi de unde au? 

Domnul Filipescu Răducu George:  
Din cotizații de unde să-i aibă? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi de ce au mai mari decât un director de direcție? Aici e problema, le plătim cotizație. 

Voi ce faceți? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Domnule consilier, ei au Consiliul de Administrație, au Asociația Generală a 

Acționarilor, este responsabilitatea lor. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi avem un membru AGA aici, stați un pic că nu așa facem. Atunci hai să ne luăm toți 

Iphone, să ne luăm nu știu ce. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Păi luați-vă dacă puteți. Nu v-am luat tablete, aveți tablete. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi le-am aprobat pe-alea.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Ei le aprobă acolo, nu le aprobăm noi. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Și aici aprobăm, acum aprobăm. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu domnule Vîrtejanu, noi aici aprobăm cotizația nu ce-și cumpără ei din cotizație că 

de-aia sunt acolo o structură. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Execuția lor cine o verifică? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Verificăm noi execuția lor bugetară? Noi le aprobăm. Domnule Vîrtejanu, haideți să nu 

ne întindem mai mult decât ne e plapuma nouă consiliului județean. Adică noi aprobăm niște 
cotizații, execuția bugetului este treaba lor nu este treaba noastră. Ce le spunem noi unde să-
și cheltuiască banii? 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Bineînțeles, dar cine-i verifică pe ei? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Pe ei cei care sunt acolo acționari. Noi suntem unul din acționari. Dar acționari sunt 

toți. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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Care? Dumneavoastră v-ați uitat așa ca președinte al consiliului județean cum participă 
și cum se votează?  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Dar de ce să mă uit eu cum se votează într-o unitate de sine stătătoare? Ce, este o 

unitate subordonată nouă? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi noi finanțăm …? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Ce finanțăm domnule consilier? Ești un acționar într-o asociație.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Cum? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Nu finanțezi nimic, îți dai cota pe care o ai ca și consiliul județean. Acolo sunt 55 de 

acționari.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu mai tratați problemele așa de ușor. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Bine, am înțeles.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dacă ați înțeles, e bine. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Am priceput, totuși domnul consilier are dreptate pentru că ați văzut, a dublat prețul la 

apă și canalizare. În municipiul Călărași s-au dublat. Și făcând o paralelă între chestia asta, 
salarii mari, lume multă s-a adunat la ECOAQUA asta. 

Domnul Filipescu Răducu George:  
La ADI, vorbim de ADI. Câți sunteți la ADI? 
Domnul Drăgulin Alin: 
10 angajați. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Nu sunt mulți dar oricum dacă au reformare. Ia spune, ce leafă ai? 
Domnul Samoilă Ion: 
Păi uitați-vă în execuție să vedeți pe 10 salarii au media 7.000 lei net.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Domnule Dragu, noi suntem acționari cu o cotă parte, în jur de 30% nu mai știu exact 

cât și mai sunt 54 de acționari. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Municipiul Călărași duce greul domnule președinte. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Numai o secundă vă rog, lăsați-mă să-mi duc ideea până la capăt. Deci sunt  50 și 

ceva sau 40 și ceva de acționari, nu sunt înscriși toți. ADI ECOAQUA trăiește din cotizațiile 
acționarilor. Noi suntem unul dintre acționari. Om fi noi cu cea mai mare cotă dar nu suntem 
majoritari. Noi dăm niște bani la ADI și-i cerem socoteală pentru banii care-i dăm dacă-și face 
treaba, dar domnul Dragu, nu le stabilim noi salariile, nu le stabilim noi indemnizațiile. N-are 
nici o legătură prețul la apă cu ADI ECOAQUA. Nici o legătură n-are. 

Domnul Dragu Nicolae: 
Județul Călărași unde bagă banii ăștia, cotizația asta? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Banii ăștia îi bagă în proiecte, domnul Dragu. Deci ADI ECOAQUA își dă salariile și 

restul banilor în proiecte. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Nu este normal ca la ADI acesta să aibă 5000 lei din banii cetățenilor, de acolo! 
Domnul Mandache Gheorghe: 
Domnule primar, ar trebui să știți lucrul acesta pentru că dumneavoastră ați făcut parte 

din Consiliul de Administrație când ați fost primar. 
Domnul Dragu Nicolae: 
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N-are nici o legătură una cu alta. Da, acum câțiva ani. De asta și vorbesc că, cunosc 
în mare.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Lăsați-l pe el, noi vorbim de acum, nu-l trageți pe el la răspundere pentru treaba asta.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Da, dar nu trebuie să ne erijăm în controlori ai lui ADI pentru că nu este o unitate 

subordonată. Nu-i muzeul nostru, nu-i … 
Domnul Samoilă Ion: 
Păi poate e stabilită greșit cotizația.  
Domnul Filipescu Răducu George:  
Aia este altă poveste.  
Domnul Samoilă Ion: 
Din moment ce ia în jur de 7000 lei net! 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Dacă discutăm de cotizația noastră către ADI, asta e cu totul și cu totul altceva. Nu 

avem noi calitatea să-i întrebăm cât salariu ai tu, e treaba lor. Ca acționar nu ai treabă asupra 
salariului. Nu-i treaba dumitale. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Cum așa? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Uite-așa. Asta este legea. Salariile le stabiliește Consiliul de Administrație împreună cu 

AGA, nu stabilim noi în calitate de acționari.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Ca membru AGA mă interesează. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Aș vrea să pun o întrebare, se discută o speță destul de importantă; când s-au aprobat 

aceste cotizații consiliul județean și-a spus punctul de vedere? Da sau nu? 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Da, bineînțeles că și-a spus punctul de vedere. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Prin ce hotărâre domnule președinte, poate să ne spună domnul secretar? 
Domnul Tudone Dumitru: 
Hotărârea nu mai știu pe de-asupra, dar e o hotărâre prin 2008 dacă nu mă înșel. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Când s-au înființat asociațiile de dezvoltare. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Când s-a înființat ADI ECOAQUA este stabilit cuantumul cotizațiilor fiecărui uat care o 

compune. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Deci noi avem hotărâre de consiliu privind cotizația; obligația noastră să plătim suma 

care a fost aprobată prin hotărâre de consiliu. Aș vrea să-mi transmiteți și mie pentru ședința 
următoare care este hotărârea și domnilor consilieri, ca să nu existe vreo suspiciune. 

Domnul Tudone Dumitru: 
Exact. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Nici un fel de problemă, există acea hotărâre, dar nu stabilim noi salariile. Noi am 

stabilit cotizația. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
M-am referit la cotizația consiliului județean. 
Domnul Filipescu Răducu George:  
Da domnule Vîrtejanu, mai aveți ceva de adăugat? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Mai am ceva legat de ADI ECOAQUA, fiindcă tot suntem la subiectul acesta. M-am 

uitat așa pe membri aceștia pe care-i cooptăm și am constatat că luăm și câteva comune, la 
momentul acesta, din județul vecin. Noi când am inițiat toată treaba asta și am luat Urziceniul, 
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a fost o problemă pusă la momentul respectiv, că Urziceniul îl luăm datorită faptului că are 
100.000 de oameni care vor beneficia de investiția asta ș.a.m.d. Sigur că la vremea respectivă 
n-am luat o două comune mari, am preferat să luăm județul Ialomița, foarte bine, a fost un 
moment de început. Dar acum luăm comune, cum ia Constanța de la noi, am început să luăm 
noi de la Ialomița și mâine-poimâine o să luăm de la Suceava.  

Domnul Filipescu Răducu George:  
Și cu ce vă deranjează? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi operatorul are vreo răspundere în toată bucătăria asta? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Operatorul în momentul în care acele localități … 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Toată treaba s-a făcut ca să existe un operator … 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Dacă-mi puneți o întrebare, lăsați-mă să vă răspund.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dar vă rog frumos. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Deci, dacă operatorul are răspundere, dacă un uat vrea să se înscrie la operator, el se 

poate înscrie. Plătește la ADI cotizația pe care o are de plătit și operatorul răspunde și de 
aceste localități.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi poate să facă față? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Din moment ce-și asumă responsabilitatea, înseamnă că face.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dar noi nu-i facem analiză, ori ECOAQUA, operatorului la un moment dat? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
I-am făcut analiză lui ECOAQUA de mai multe ori și văd că operatorul face față și la 

acele solicitări.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Ați făcut? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Da, pentru că noi nu avem toate localitățile din județul Călărași.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi să le luăm. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Dacă nu vor, consiliile locale de acolo nu aprobă. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Din ce motive? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Din motiv că o să fie apa foarte scumpă sau canalul foarte scump. Și atunci se 

administrează singuri. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Și renunță la dezvoltare. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
E treaba lor. Ce, mă duc eu să le spun ce trebuie să facă ei în localitatea lor? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Care-i rolul nostru? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Rolul nostru este să le demonstrăm ce putem să facem, dacă nu vor e problema lor. 

Sunt localități în care am fost personal și eu și toți colegii mei ca să lămurim consilierii și n-au 
vrut. Pentru că prețul la apă pe ECOAQUA o să fie extraordinar de mare față de prețul pe care 
îl au ei la ora actuală printr-o administrare locală.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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Treaba asta trebuie discutată tuturor cetățenilor județului și consilierii va trebui să 
stabilească dacă va fi un preț unitar sau nu. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi nu, un preț unitar va fi. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi de ce? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Pentru că așa spune legea.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Care lege? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Înțelegerea cu UE pentru fondurile pe care le dau. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
La momentul acesta? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu. Deci, va fi un preț unitar pe fiecare județ și pe fiecare operator.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Va fi o următoare tâmpenie dacă scoatem o lege în Parlament de genul acesta, fiindcă 

nu pot să-i spun unui om care are un puț și o treaptă de pompare și livrează apă față de un 
sistem cum este Călărașiul și să dea aceiași bani. 

Domnul Samoilă Ion: 
Are alte cheltuieli. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Sunt de acord cu dumneavoastră, faceți o propunere legislativă. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dumneavoastră văd că spuneți că e ceva la UE. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu, este o hotărâre, o decizie luată prin lege.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Puteți să ne-o spuneți? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
O să vă spun când o s-o am. Nu am venit pregătit cu maldărele de legi pentru ca să vi 

le pun în față. 
(Intră în sală domnul Popescu Haralambie) 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Avem un secretar aici. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnule președinte, citind documentele anexate acestui proiect de hotărâre, prin  

hotărârea înregistrată la consiliul județean cu nr. 859/20.01.2016, se vede clar că această 
cotizație nu-i aprobată de consiliul județean, este de Adunarea Generală a ADI ECOAQUA, 
adunare care a reglementat această cotizație. Deci, informația pe care am primit-o că ar fi 
existat o hotărâre de consiliu prin care s-ar fi aprobat această cotizație, este eronată. 

Domnul Tudone Dumitru: 
Nu este eronat deloc. Există hotărârea de consiliul județean, dar AGA ADI ECOAQUA 

în fiecare an aprobă cuantumul cotizației prevăzut în statut. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Deci, AGA face o propunere și consiliul județean o admite sau nu. Nu stabilim noi 

cotizația, noi suntem de acord cu ea sau nu suntem de acord cu ea. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnul secretar a spus altceva. Că noi am aprobat cotizația ADI ECOAQUA. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Propusă de AGA. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Dar nu am aprobat-o. 
Domnul Tudone Dumitru: 
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Este aprobată din 2008-2009 la nivelul de 410.000 lei, AGA o aprobă anual, a înaintat-
o consiliului județean. În situația în care consiliul județean dorește altă cotizație, se va modifica 
statutul ADI ECOAQUA cu cotizația nou propusă.  

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Vă citez: era 410.000 lei și în tabelul pe care ni l-au prezentat este 397.000 lei, deci 

este o diferență, e altă cotizație. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Mai aveți întrebări domnule Vîrtejanu? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu mai am domnule președinte, dar dumneavoastră nu prea ați răspuns la întrebări. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Spuneți-mi întrebarea la care nu ați primit răspuns, de exemplu. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Eu am așteptat un răspuns vizavi de cine controlează această treabă de cotizații, din 

partea AGA a noastră. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu există AGA a noastră, există AGA ADI ECOAQUA și ea este cea care le aprobă și 

le controlează. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Reprezentantul nostru AGA ne poate spune ceva despre chestia asta? Cum aprobă 

niște minuni de genul? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Reprezentantul nostru AGA cred că poate să ne spună. Cine este de la noi la AGA? 
Domnul Dinulescu Marian: 
Domnul Mâțu Dănuț. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
N-am știut, o să-l chemăm data viitoare când o să facem analiză pe ambele Asociații 

de Dezvoltare Intercomunitară. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dacă tot faceți treaba asta pentru data următoare, în ședința extraordinară pe ca o vom 

avea luna asta, pe ordinea de zi primele două puncte să fie analiza celor două asociații. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
În regulă, ați făcut propunerea și am acceptat-o. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
La prima ședință. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
În regulă. Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său, cine este pentru această 

cotizație. 
(Domnii consilieri Ghiveciu Camelia, Popa Marian, Filimon Mihai, Mandache 

Gheorghe nu participă la vot) 
Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 16 voturi ”pentru”; 5 voturi ”contra”: Samoilă Ion, 

Sbârcea Marius, Vrăjitoru Sorinel, Pandea Ciprian, Vîrtejanu Liviu și 4 ”abțineri”: Gruiță Darie, 
Georgescu Bogdan George, Enciu Eugen, Dragu Nicolae. 

Proiect de hotărâre nr. 2 privind aprobarea contribuției, sub formă de cotizație,  a 
Județului Călărași, în calitate de membru asociat la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară 
de utilități publice pentru serviciu de salubrizare  ECOMANAGEMENT SALUBRIS Călărași, 
pentru anul 2016 

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnule președinte, nu particip la vot, ca să se consemneze.  
Domnul Samoilă Ion: 
Nici eu nu particip la vot. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Dacă aveți probleme, vă rog să le spuneți. 
Domnul Sbârcea Marius: 
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Cotizația a fost stabilită cu o cotă anuală de 0,5 lei/locuitor. Însă din tabelul pe care îl 
avem anexat a proiectul de hotărâre, reiese o populație aproape dublă, de 716000.  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Cum așa? 
Domnul Samoilă Ion: 
Sunt 306000, așa spune la Statistică. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Vă rog să corectați. Dacă apare o greșeală. 
Domnul Barbu Valentin: 
La anexa pe care ați citit-o dumneavoastră se aplică uat-uri mai puțin consiliul județean. 

I-am explicat și domnului Vîrtejanu în comisie, există un principiu al solidarității. La fel cum se 
stabilesc tarifele în urban și în rural, vorbesc de salubrizare aici. Pentru că în cursul anului 
acesta trebuie făcute angajări, trebuie făcute niște investiții pentru că acest proiect va începe 
să funcționeze, sperăm noi din luna iunie, atunci există o cotizație mai mare pe care consiliul 
județean o va plăti anul acesta, cum a plătit și anul trecut. Prin reprezentantul său în AGA, 
președintele ADI domnul Fulga Marius, care este aici, consiliul județean a fost de acord cu 
cuantumul acestei cotizații a consiliului județean. Bineînțeles că se întoarce în plenul consiliului 
județean pentru a valida sau nu cuantumul cotizației. E simplu mecanismul: întâi se aprobă în 
AGA, reprezentantul consiliului județean participă la acest vot, după care se întoarce în plenul 
consiliului județean și se validează sau nu cuantumul cotizației. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Lămurit? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
O secundă vă rog. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Dar nu vă doare gura domnule consilier? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Lasă-mă să lămurim. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Ia să vedem. E cu presa aici. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci cu treaba pe care a ridicat-o colegul meu de partid, mai tânăr care ne explică 

foarte bine, dar sunt de acord și cu domnul consilier care în cadrul comisiei a spus niște lucruri 
care mi-au și plăcut, spunându-mi că banii aceștia care au fost alocați anul trecut nu-mi ajung 
și anul acesta pentru că avem punere în funcțiune și, toată bucătăria asta. Eu i-am și spus: fă 
o documentație, o prezinți în consiliu, o discutăm și aprobăm cât ai nevoie, să mergi bine. Nu 
ca la ADI ECOAQUA. Dar în ceea ce sunt prezente situațiile aici nu e bine, pentru că apare că 
din suma care se corectează, apare că suntem o populație dublă, așa cum vă mirați 
dumneavoastră. Dacă v-ați fi uitat pe ele dumneavoastră, printr-o analiză, dacă e 0,5 și trebuie 
să avem o contribuție de nu știu cât, consiliul județean ca să mai acopere din ceea ce dau 
celelalte consilii, pentru că înțeleg că avem un vot toți, nu avem mai multe în funcție de 
contribuție. Atunci protejăm un pic comunele astea pentru că nu au buget, n-au încasări sau 
nu știu ce n-au, atunci consiliul județean venind cu încă o contribuție mai mare de 0 nu știu cât 
ca instituție a județului. Nu mai amestec treaba cu numărul populației. Întelegeți?   

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Ba da, se poate. Dați-mi voie vă rog să răspund. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnule Vîrtejanu, poate găsim o soluție. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Am explicat și în comisie, cota de 0,5 se aplică pentru fiecare localitate, sunt 300000. 

0,5 la fiecare localitate și atunci văd cotizația la fiecare, iar la județul Călărași la consiliul 
județean, 0,5 x toată populația județului și ajung la cotizație, de-asta se dublează pentru că noi 
plătim practic pentru populația județului. Bugetul s-a stabilit în funcție de venituri și cheltuieli 
plecând de la necesitatea de cheltuială a acestui ADI. De asta spun că s-a dublat. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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Să rezulte de undeva fără să apară că avem 600000. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu apare 600000. Noi plătim 0,5 x populația județului, noi ca și județ, că populația 

județului asta este de 300000. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Fiecare unitate teritorială și întâmplător sunt toți membri ai acestei asociații, noi facem 

parte din municipiul Călărași ca populație, că vorbim de populație …  
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Dar reprezentăm județul Călărași, de-asta este 0,5 x populația județului. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
N-ai înțeles. Dacă stabilim 0,5 o contribuție în funcție de locuitor, n-are legătură cu 

populația județului, dublând noi, acoperim noi și atunci din ce rezultă de aici avem 600000. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnule Vîrtejanu, noi consiliul județean plătim jumătate din sumă și ca să plătim 

jumătate din sumă punem 0,5 pe fiecare locuitor din județ, după care fiecare uat plătește pentru 
populația lui și de-aia apare de două ori. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Asta trebuie să aprobe consiliul județean. Formularea asta. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi asta e.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu pentru 600000 de locuitori. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu pentru 600000 pentru că se dublează locuitorii, că de fapt se plătește și de consiliul 

județean pentru toți și de fiecare uat pentru ai lui. Asta este logica, că nu plătim pentru 600000 
de locuitori. Ați înțeles că sunteți băiat deștept.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
E prost expusă. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
N-a fost înțeleasă. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnule președinte, a venit domnul Popescu Haralambie și aș vrea să fac o modificare 

dacă e posibil în momentul acesta a ordinii de zi ca să poată să participe. Dânsul e prezent în 
sală, era dreptul dânsului. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu mai facem șapte mii de modificări. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Vedeți că sunteți răutăcios? Ne lipsește un vot. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu sunt răutăcios dar … Vă lipsește un vot, așa este. Trebuia să vină la timp.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu a fost anunțat. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 

(Domnii consilieri Barbu Valentin, Samoilă Ion, Georgescu Bogdan George nu 
participă la vot) 

În unanimitate aprobat.  
Proiect de hotărâre nr. 3 privind aprobarea contribuției, sub formă de cotizație, a 

Județului Călărași la Asociația Națională a Autorităților Teritoriale de Ordine Publică  
“ANATOP”, pentru anul 2016  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Dacă sunt aici probleme, vă ascult. 
Domnul Samoilă Ion: 
Nu participăm la vot. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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Înainte de vot, să ne spună dacă noi ca membri ATOP, suntem în conflict de interese 
sau nu, sau incompatibili. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Eu zic că cel mai bun lucru ar fi să nu votați. Cei care sunteți membri în ATOP nu votați. 
Domnul Tudone Dumitru: 
N-aș putea să vă spun eu, ANI nu știu cum interpretează, ca nu se spună ulterior că 

așa ne-a învățat secretarul. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Propun să facă voluntariat. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Negociați cu domnul Vîrtejanu. 
Domnul Samoilă Ion: 
Asta e stabilită prin lege. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dumneavoastră aveți obligația să ne spuneți. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Am spus și data trecută, e posibil să există o interpretare în acest sens. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Existând o lege. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Existând o lege. 
Domnul Dinulescu Marian: 
N-o votați că o votăm noi, ce atâta … 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnule Vîrtejanu, legea spune că trebuie să facă parte din ATOP atâția consilieri 

județeni, atâția de-ăia, atâția de-ăia. Din moment ce ești consilier județean și prin lege îți dă 
dreptul să fii acolo, în mod normal n-ar trebui să ai nici un fel de problemă. Numai că legea a 
spus cândva că președinții la ADI să fie președinții de consilii județene. Așa a spus legea lui 
Tăriceanu. Și când președinții de consilii județene au devenit președinți la ADI, i-a luat ANI că 
sunt în incompatibilitate. De aceea vă recomand să nu votați domnule Vîrtejanu. Deci care 
sunt la ATOP să nu participe la vot.  

Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 
(Domnii consilieri Samoilă Ion, Vîrtejanu Liviu, Ana Titu, Alecu Gheorghe, Enciu 

Niculae, Rogoz Nicolae nu participă la vot) 
În unanimitate aprobat. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Vedeți ce bine ne înțelem când e vorba de bani? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Atunci când este o discuție și se lămuresc treburile, merge repede. 
Proiect de hotărâre nr. 4 privind stabilirea costului mediu lunar de întreținere pentru o 

persoană adultă asistată în Centrul de Îngrijire și Asistență Ciocănești și în Centrul de 
Recuperare și Reabilitare Neuropsihiatrică Plătărești din cadrul Direcției Generale de Asistență 
Socială și Protecția Copilului Călărași, pentru anul 2016 

Nu sunt amendamente. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 

(Domnul consilier Gruiță Darie Nicolae nu participă la vot) 
În unanimitate aprobat. 
Proiect de hotărâre nr. 5 privind aprobarea cuantumului total de cheltuieli de 

funcționare ale Centrelor de zi pentru primire copii școlari și preșcolari din comunele Dragoș 
Vodă și Ștefan cel Mare, pentru anul 2016 

Nu sunt amendamente. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 
În unanimitate aprobat. 
Proiect de hotărâre nr. 6 privind modificarea Statului de funcții al Direcției Comunitare 

de Evidență a Persoanelor a Județului Călărași 
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Nu sunt amendamente. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 
În unanimitate aprobat. 
Proiect de hotărâre nr. 7 privind aprobarea Programului de investiții finanțat din 

excedentul bugetului local al Județului Călărași rezultat la încheierea exercițiului financiar 
2015, în exercițiul financiar 2016 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Amendament: se aprobă modificările și completările bugetului propriu față de proiectul 

supus publicității. Cred că ați avut fiecare pe tablete, modificările suplimentare care au venit. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Cele prezentate de doamna director economic Mureșanu în comisii. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Supun la vot amendamentul. 
Amendamentul a fost aprobat cu 28 voturi ”pentru” și 1 ”abținere”: Georgescu Bogdan 

George. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Aici mai avem un amendament formulat de domnul consilier Samoilă Ion și anume: 

dacă demersurile către Ministerul Sănătății nu rezolvă achiziția RMN-lui în primul trim. 2016, 

acesta să fie achitat din excedentul bugetar existent. Dacă mai vreți să spuneți ceva vizavi de 

acest subiect. 

Domnul Samoilă Ion: 

Am constatat că avem excedent și este al doilea an când punem pe investiții aparatul 

RMN de la spital.  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Al patrulea. 

Domnul Samoilă Ion: 

Așa. Dacă tot avem excedent și nu putem să folosim banii pe alte investiții, îmi mențin 

și propun să se achiziționeze acest aparat RMN. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnule Samoilă, eu vreau să vă spun un lucru: noi acolo în excedent nu că nu avem 

pe ce să cheltuim banii. Excedentul este acolo pentru a putea să finanțăm viitoarele proiecte 

europene care vor începe în acest an. Noi avem proiecte europene care vor fi aprobate. Va 

trebui să începem cofinanțări la aceste proiecte europene. Tot acolo există posibilitatea ca noi 

să putem să continuăm construcția bibliotecii. Deci ce a rămas în fondul de rezervă este un 

adevărat fond de rezervă pentru ce va urma. Ca să putem să luăm din fondul de rezervă 

9.000.000 lei să cumpărăm aparatul RMN care este necesar dar nu este stringent pentru că 

avem deja un tomograf care funcționează, putem să punem în pericol viitoarele finanțări ale 

proiectelor europene cu care noi în acest an trebuie să fim pregătiți. 

Dacă în perioada care urmează, putem s-o spunem cu toată responsabilitatea, se va 

vedea că nu vom avea nevoie de acești bani pentru a putea să susținem cofinanțarea la 

proiectele europene, putem să luăm o decizie cu privire la acești bani și să-I ducem către acest 

aparat RMN. Dar eu aș încerca să mergem pe varianta pe care v-am propus-o cu 10% noi și 

90% Ministerul Sănătății, pentru că eu înțeleg că la nivelul ministerului niște obiective se 

schimbă, adică vor să doteze spitalele cu aparatură modernă. Astea sunt informațiile pe care 

le am și noi trebuie să facem presiunile pe care trebuie să le facem, ca Ministerul Sănătății să 

ne dea acei 90% de care avem nevoie. V-am spus că în fiecare an am încercat să iau bani și 

mi s-a spus că bani nu sunt.  

Domnul Samoilă Ion: 

Anul acesta de ce ne-am aștepta ca să fie bani? 

Domnul Filipescu Răducu George: 
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Anul acesta, nu știu, pentru că e un guvern tehnocrat care probabil că înțelege altfel 
lucrurile și nu-i mai dă politic, bănuiesc. Îmi pare rău că trebuie s-o spun, dar nu putem să 
riscăm să nu ne putem finanța proiectele, să le câștigăm și să nu le putem finanța. 

Domnul Samoilă Ion: 

Păi care este riscul domnule președinte? Cum, din 32.300.000 lei noi repartizăm pentru 
dezvoltare 19.300.000 lei. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Și restul care rămâne sunt pentru continuarea lucrărilor la bibliotecă.  
Domnul Samoilă Ion: 

Păi pentru bibliotecă am aprobat anul trecut și am înțeles că sursa există, da? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi nu, ăștia sunt. Din fondul de rezervă este sursa că nu vine din altă parte. 
Domnul Samoilă Ion: 

Nu, noi am aprobat altfel investiția pentru bibliotecă. Am aprobat printr-o linie de credit. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu în totalitate. Și mai este o problemă, dacă o să facem un calcul să vedem care sunt 

banii necesari ca să ne susținem fondurile europene pe care le susținem în această vară, s-ar 

putea banii pe care îi avem acolo nici să nu ne ajungă. Dacă depășim pragul cu toate 

proiectele, e foarte posibil nici să nu ne ajungă banii ăia și atunci ar trebui să ne ducem în 

proiecte bancare care sunt purtătoare de dobândă.  

Domnul Georgescu Bogdan George: 

Avem credite deja. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Avem dar asta nu înseamnă că trebuie să le mărim. A mai venit cineva cu ideea, într-

o discuție, că acești bani din excedent să ne ducem să achităm băncile. Așa ceva nu se poate. 

Domnul Georgescu Bogdan George: 

În primul rând, poate că nu e cel mai bun lucru, aș vrea să vă comunic că în cadrul 

procesului aflat pe rolul Tribunalului Călărași prin care am solicitat anularea Hotărârii nr. 

27/2015, pe cale de excepție am cerut anularea unor mandate a unor consilieri județeni, drept 

pentru care vreau să informez consiliul că în cazul în care instanța va aproba această anulare, 

s-ar putea ca aceste anulări de mandate să influențeze și votul asupra bugetului care e un vot 

care implică derularea lui pe 1 an de zile. De aceea și domnul secretar știe, probabil că doamna 

Ghiveciu, că despre dânsa vorbesc, dacă ar considera că nu dorește să afecteze bugetul pe 

2016 ar trebui să se abțină de la vot. Nu este o solicitare, este o informare adresată consiliului 

pentru a evita eventuale probleme ulterioare.   

Domnul Tudone Dumitru: 
Excepția invocată de dumneavoastră în cadrul procesului vizează și președintele. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 

Numai că față de președinte nu am documentele, am solicitat instanței ca să facă 
demersurile. 

Domnul Tudone Dumitru: 
Eu am informat consiliul ca excepție ridicată, pentru persoanele care sunt indicate. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 

La doamna Ghiveciu există documentul și este o certitudine. 
A doua chestiune, e vorba de un amendament la lista de investiții a consiliului județean, 

propun reducerea sumei de la punctul nr. 1, la autoturisme, cu 25.000 lei. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
E un amendament nou. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 

Nu, l-am prezentat și în comisie dar nu a fost aprobat, de aceea nu-l aveți în lista de 
amendamente. 
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Domnul Filipescu Răducu George: 
Haideți să-l aprobăm, să terminăm cu domnul Georgescu. Sunteți de acord să 

reducem, că acesta-i subiectul, cu 25.000 lei banii alocați pentru schimbarea mașinilor? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Stați un pic, să ne spună și de ce.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Face o propunere, sunt obligat, este amendamentul lui. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 

Pot să vă spun. Deoarece ținând cont de activitatea vicepreședinților consiliului 
județean care sunt beneficiari ai două autoturisme din cele trei care se intenționează a fi 
achiziționate, domnul secretar al județului are o activitate legată de Consiliul Județean 
Călărași, activitate care nu implică în mod special deplasări continue ca domnii vicepreședinți. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Lui îi luăm o bicicletă sau o trotinetă. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 

Nu. De-aia am propus reducerea sumei, pentru achiziționarea unui Logan sau … 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Supun la vot amendamentul formulat de domnul consilier Georgescu Bogdan George. 
Amendamentul a fost respins cu 24 voturi ”contra”: Vrăjitoru Sorinel, Pandea Ciprian, 

Vîrtejanu Liviu, Gruiță Darie, Alecu Gheorghe, Petcu Victor, Craiu Jolan, Enciu Niculae, 
Filimon Mihai, Ana Titu, Rogoz Nicolae, Ghiveciu Camelia, Prică Ruxandra, Popa Marian, 
Mandache Gheorghe, Mușat Emil, Magearu Anton, Manea Ionel, Pascu Violeta, Rădulescu 
Gabriel, Barbu Valentin, Marin Valentin, Dinulescu Marian, Filipescu Răducu George; 3 
”abțineri”: Samoilă Ion, Enciu Eugen, Sbârcea Marius și 2 voturi ”pentru”: Georgescu Bogdan 
George, Dragu Nicolae. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnul consilier Vîrtejanu Liviu are cuvântul. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Eu o să am mai multe referiri pentru că este unul din cele mai importante proiecte de 

hotărâri ale acestei zile. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Da, îmi iau notițe. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Vă rog frumos, avem aici o comisie de … 
În primul rând, în lista de investiții a anului 2016 nu există această poziție care se 

numește Biblioteca Județeană care, ați gândit de când ați sistat-o …  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Stați puțin că v-am prins ideea, suntem de acord … 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
O secundă. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu am avut o scăpare în acest sens. Vă rog frumos să precizați și valoarea cu care 

vreți s-o trecem și suntem de acord s-o trecem. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
O secundă. O să vă expun ce am de spus legat de ea, după care vă propun și valoarea.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Haideți propuneți valoarea și să fim mai scurți.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci, în Programul anului 2015 pe investiții, există poziția ”Centrul Județean pentru 

Cultură și Administrație Publică Știrbei Vodă”, execuție lucrări Boblioteca Județeană Alexandru 
Odobescu, inclusiv comisioane, taxe, asistență tehnică plus reproiectare spații: parter, etaj 1 
și terasă peste etajul 4. Se propune suma de 10.633.000 lei.  

Domnul Samoilă Ion: 
10.000.000 lei. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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Executivul Consiliului Județean Călărași a propus suma sus menționată, pentru 
punerea în funcțiune a acestui obiectiv la data de 31.12.2015, acesta fiind și motivul prin care 
s-a spus că nu s-a respectat contractul. De-aia, de comun acord s-a căzut să se sisteze. 
Această instituție, se referă la Biblioteca Județeană, e puțin legată așa de consiliul județean, 
instituție care are probleme grave cu spațiile în care-și desfășoară activitatea, secția de adulți 
cât și cea de copii. Menționăm că suma sus menționată va fi asigurată din două surse: 
4.100.000 lei din bugetul propriu și 6.555.700 lei din finanțare internă rambursabilă.  

Domnul Samoilă Ion: 
Linie de credit. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci din linie de credit pentru că noi nu aveam. Asta s-a făcut datorită faptului că s-a 

dorit termenul de tras la 31.12.2015. O să vedeți în continuare că avem situații similare cu alte 
obiective de investiții ale anului 2015 care nu s-au terminat nici ele, dar nu s-a ajuns la o sistare 
a lucrărilor. Eu v-aș propune ca această lucrare să rămână în Programul de investiții ale 
acestui an ca primă problemă și m-ați întrebat și suma. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Spuneți-ne și suma. 
Domnul Samoilă Ion: 
Cu restul de executat. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Dacă dumneavoastră îmi spuneți la momentul acesta ce înseamnă restul de executat 

… 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu pot să vă spun suma pentru că rămâne ca DALI să ne spună suma care a mai 

rămas. O prindem cu o sumă pe care o stabilim împreună. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu împreună. O stabilim împreună cu consiliul județean după ce ne prezentați ce ați 

spus. Dar o prindem în listă cu 0, că ați sistat-o, cu 0 dar e în listă. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Hai măcar 1 leu. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
1 leu, dacă așa vreți. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Negociem. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Propuneți pentru că executivul propune. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Noi voiam să vă propunem dar v-am lăsat să discutați, să o prindem cu 500.000 lei 

pentru că oricum este o sumă modică care va fi modificată prin rectificare de buget în 
momentul în care vom avea DALI făcut pentru rest de executat. Dacă sunteți de acord s-o 
prindem cu 500.000 lei e o sumă care oricum nu este suficient.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Puteți să puneți ce sumă doriți acuma, dar să fie introdusă în program. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Supunem votului un amendament care este foarte clar și le spun colegilor, supun la vot 

amendamentul domnului Vîrtejanu ca pe lista de investiții să fie introdusă … 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Amânăm hotărârea prima data, pentru că ați sistat-o prin hotărâre. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Dar ce are una cu alta domnule? Noi am sistat-o până când vom face DALI, o prindem 

în Programul de investiții în continuare, nu rămâne sistată pe vecie. Deci vă propun ca ea să 

fie prinsă în lista de investiții cu suma de 500.000 lei.  

Amendamentul a fost aprobat cu 28 voturi ”pentru” și 1 ”abținere”:Georgescu Bogdan 

George. 
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Domnul Filipescu Răducu George: 
Următoarea problemă. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Tot la această problemă ca să nu lungim pelteaua foarte mult, ca să respectăm 

termenul inițial din iulie 2016, vă propun ca până la prima ședință executivă să lămurim și 

problema cu aprobarea sau neaprobarea acestei modificări la DALI … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Dar trebuie aprobat de dumneavoastră. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Păi să propunem o rezervă de timp. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
2 luni. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Este enorm de mult. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Vi se pare dumneavoastră dar un DALI ca să fie făcut, în primul rând trebuie să faci 

proces verbal de constatare ce e în teren după care trebuie făcut DALI. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Avem restul de executat, știm ce am executat … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Îl avem în hârtii dar trebuie să constatăm ce avem și pe teren pentru că acolo cântărim 

fiecare cm3. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Eu știu un singur lucru, că tot ce s-a decontat … 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Noi spunem 60 de zile maxim, dacă e mai devreme foarte bine dar nu ne putem angaja 

mai repede. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu, eu vă propun să facem până la sfârșitul lunii. Proiectantul și toți cei care sunt 

angajați. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu este fezabil ce propuneți dumneavoastră. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu este dar mie mi se pare că este o tărăgănare care … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu este nici o tărăgănare, noi voiam să continuăm dar nu se poate. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Voiam s-o terminăm în termenul stabilit inițial. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Cred că în termenul stabilit inițial n-o terminăm, dar părerea mea personală este că 

până la sfârșitul anului putem s-o terminăm. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Eu vă propun ca în ședința extraordinară la care am spus că analizăm cele două, să 

prindem un al treilea punct care se numește treaba asta la care să invităm proiectant, 

constructor și toți cei care sunt implicați în realizarea acestui obiectiv.  

Domnul Filipescu Răducu George: 
De acord. Vă rog să se noteze treaba asta. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Notează tot bănuiesc. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Tot, păi da și înregistrăm pentru că vocea dumneavoastră rămâne în istorie. 
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Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Bineînțeles că trebuie să rămână. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Ia spuneți domnule Vîrtejanu, mai departe. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci asta am lamurit-o, parțial am lămurit-o. O să vă expun câteva obiective care sunt 

legate și de programul ăsta, la 2016. Deci în programul lui 2015 la cap. 70.02 documentații 

cadastrale DJ 304 ca obiectiv, de la DN 31 Plevna-Dîlga-Pelinu, 33,7 km, se propune suma 

de 80.000 lei necesară pentru destinare eficientă a patrimoniului. Am o întrebare, fiindcă avem 

multe pe 2016, asta s-a realizat? Pentru că nu mai apare în programul pe 2016. 

Doamna Mureșanu Paraschiva: 

N-am înțeles care drum domnule Vîrtejanu. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
DJ 304. 

Doamna Mureșanu Paraschiva: 

Deci tot ce apare în program ca și cadastru, este realizat în anul precedent dacă nu 

mai apare în lista de investiții. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci nu știm dacă s-a realizat. 

Doamna Mureșanu Paraschiva: 

Cum să nu știm? 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
S-a consumat întreaga sumă? 

Doamna Mureșanu Paraschiva: 

Aproximativ, nu poate fi depășită suma. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci dumneavoastră spuneți că s-a realizat. Asta e una din documentații. O a doua 

treabă este documentație cadastrală clădiri domeniul public al județului Călărași se propune 

suma de 150.000 lei necesară pentru gestionarea eficientă a patrimoniului, aceiași motivare. 

S-a realizat? 

Doamna Mureșanu Paraschiva: 

S-a realizat parțial.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu avem anexă la acest lucru anul trecut și de-aia v-am întrebat ca sumă acești 

150.000 lei sau a intrat în excedent anul acesta. 

Domnul Filipescu Răducu George: 

Posibil. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
De-aia mi se pare că în mod normal ar fi trebuit la un asemenea Program de investiții 

pe anul 2016 mai ales că e închidere de mandat și vine alt consiliu peste noi, ar trebui să 

analizăm punct cu punct tot ce am avut în anul trecut. Unele tot cu aprobarea consiliului le-am 

scos de pe listă sau au dispărut de pe listă, în sensul că unele dintre ele nu mai apar deloc, 

unele s-or fi realizat și ar fi trebuit să luăm la cunoștință că s-au realizat astea, au rămas rest 

de executat astea și lucrările noi sunt astea. Ce s-a făcut anul trecut, să știm. 

Domnul Filipescu Răducu George: 

Ok. Putem să vă prezentăm, nu-i o problemă. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Asta trebuia prezentată înaintea la expunerea de motive. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
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Puteați s-o solicitați dumneavoastră pentru că aveți documentația de o săptămână. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Eu am solicitat-o … 

Domnul Filipescu Răducu George: 

Numai puțin vă rog, stați că am făcut o greșeală. Amendamentul domnului Samoilă nu 

l-am supus votului, acela cu aparatul RMN. 

Domnul Samoilă Ion: 

După ce expune domnul Vîrtejanu.  

Domnul Filipescu Răducu George: 

Eu vă propun să nu luăm această decizie în momentul ăsta și s-o luăm la momentul 

potrivit să vedem ce bani avem de consumat pe proiecte europene. Ca să nu rămânem în 

situația în care să nu … 

Domnul Dragu Nicolae: 

Trebuie să alocăm o sumă.  

Domnul Samoilă Ion: 

Este alocată. Este alocat 10% de la cofinanțare. 

Domnul Filipescu Răducu George: 

Este alocat 800.000 lei domnule Dragu.  

Domnul Dragu Nicolae: 

A, e bine, e bine. 

Domnul Filipescu Răducu George: 

Ea este prevăzută ca și poziție și tot timpul a fost prevăzută cu 10% și altele decât 

aparatul RMN în ideea în care ministerul vine cu bani.  

Domnul Samoilă Ion: 

Am spus în solicitare că vreau că dacă nu se rezolvă niciun demers cu Ministerul 

Sănătății în primul trimestru să alocăm bani pentru aparatul RMN.  

Domnul Filipescu Răducu George: 

Nu, dar dacă noi luăm o decizie acum, s-ar putea ca în primul trimestru să nu avem 

rezultatul a solicitărilor financiare pentru fondurile europene. 

Domnul Samoilă Ion: 

Putem să rectificăm oricând. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Exact, putem să rectificăm tocmai de-aia, să nu le luăm odată ca și țintă și să n-o 

respectăm. 
Supun la vot amânarea amendamentului formulat de domnul Samoilă Ion de a 

achiziționa aparatul RMN din fondul de rezervă ca și deciziei pentru când vom avea datele 
despre proiectele europene. Amendamentul trebuie să cadă pentru că altfel ne luăm 
angajamentul și nu mai avem cum să dăm înapoi. 

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnule președinte există o soluție. 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
Până atunci vom mai avea și niște elemente dacă și Ministerul Sănătății aprobă sau 

nu. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Exact, lista lor de investiții. 
Domnul Samoilă Ion: 

De 4 ani de zile tot așteptăm. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Da, așteptăm, n-avem bani. 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
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Toate spitalele au trimis documentație la Ministerul Sănătății și noi ne-am asumat, 
condiția era să fie asumată cofinanțarea de 10% de către consiliile județene, consiliile locale.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
De 5%. 
Doamna Ghiveciu Camelia: 
5% este pentru reparații capitale. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
De 10%. Domnule președinte, există o soluție. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu există nici o soluție, supunem la vot și cu asta-basta.  
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Da-ți-mi cuvântul și respingeți, nu-i nici o problemă. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Aveți soluții la orice, numai la încălzirea globală nu avem soluție. Aveți cuvântul. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Eu zic să aprobăm amendamentul domnului Samoilă condiționat de aplicarea în 

trimestrul al treilea a anului acesta. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu, în momentul în care îți iei un angajament trebuie să te ții de el, nu că aplici. Putem 

să punem pe rol în orice moment, nu neapărat domnul Samoilă, toți suntem de acord că nu 
rămânem ca proștii cu bani în fondul de rezervă și să nu cumpărăm aparat RMN. Dar nici nu 
vreau să rămânem cu proiectele aprobate și să nu fim în stare să le finanțăm. Să ți să spună 
că ai bani și după aia ții dă înapoi și noi să nu-i avem. Am avut vârfuri de plată în perioadele 
anterioare, am făcut câte două credite, știu foarte bine ce înseamnă să ai un vârf de plată și 
să nu ai de unde să dai banii pentru că ai luat aparat RMN. Sunt de acord cu aparatul RMN 
dar în momentul în care sunt suficienți bani.  

Supun la vot cine este împotriva acestui amendament. 
Amendamentul a fost respins cu 20 voturi ”contra”:Alecu Gheorghe, Craiu Jolan, Petcu 

Gheorghe, Filimon Mihai, Enciu Niculae, Ana Titu, Rogoz Nicolae, Ghiveciu Camelia, Prică 
Ruxandra, Popa Marian, Mandache Gheorghe, Magearu Anton, Mușat Emil, Manea Ionel, 
Pascu Violeta, Rădulescu Gabriel, Barbu Valentin, Marin Valentin, Dinulescu Marian, Filipescu 
Răducu George ;  2 ”abțineri”: Georgescu Bogdan George, Dragu Nicolae și 7 voturi 
”pentru”:Samoilă Ion, Vrăjitoru Sorinel, Pandea Ciprian, Sbârcea Marius, Vîrtejanu Liviu, Enciu 
Eugen, Gruiță Darie. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Vă mulțumesc.  
Domnul consilier Dragu Nicolae solicită să se achiziționeze un rezervor de oxigen iar 

banii să se aloce din excedentul bugetar existent. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Deci la punctul nr. 2 la lista de investiții. Ca să scăpăm de monopolul ăla domnule 

președinte, să avem rezervorul nostru.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Să vă dăm niște explicații domnule consilier, pentru că ne-am interesat. Deci, viața de 

funcționare a unui rezervor este de 24 de ani. Costă o sumă de aproximativ 600.000 lei. În 
momentul în care faci socoteala care este chiria pe care o plătim indiferent cui, nu contează 
pentru că se face licitație în aprilie sau în mai și poate să câștige oricine, se împarte valoarea 
buteliei la 24 de ani adică înmulțit cu 12 luni, este exact chiria pe butelie. Responsabilitatea 
iscilizării, a mentenanței, a tot ceea ce înseamnă acea butelie sub presiune este a furnizorului 
de gaz.  

Deci în momentul în care noi o dată blocăm o sumă de 600.000 lei ca să cumpărăm 
această butelie, după care în fiecare an vom cheltui pentru mentenanță și pentru autorizări 
alte sume, sume care se regăsesc de fapt, în chiria celui care vine cu butelia de gaz. Practic, 
sunt două lucruri care nu cad bine: o dată, o sumă mare blocată și al doilea, bani în plus 
cheltuiți pentru mentenanță și pentru iscirizarea lui. Nu este economic.  

Domnul Dragu Nicolae: 
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Plătim dublu prețul la oxigen, știți că spitalul plătește aproape 800.000 lei/an în loc de 
400.000 lei/an? Ia oxigenul de la Călărași de la SIAD, fac acte la Craiova și retur și încarcă 
prețul dublu. Se amortizează în 2 ani rezervorul. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnule consilier, există o licitație, la acea licitație cine vine cu prețul cel mai mic 

câștigă. 
Domnul Dragu Nicolae: 
El este favorizat, are rezervorul aici. Să nu dăm monopolul la o firmă. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnule Dragu, vine câștigătorul cu rezervorul lui, își ia Linde rezervorul dacă pierde 

și vine altă firmă, își montează rezervorul la bani mai puțini. Aceasta este explicația pe care 
pot să v-o dau. 

Domnul Vîrtejanu are cuvântul. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
M-ați întrerupt și n-am terminat eu ce aveam de spus.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
V-am întrerupt dar haideți întâi să lămurim treaba cu domnul Dragu, are acest 

amendament. 

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Tot legat de amendamentul domnului Dragu, cred că ar fi potrivit ca înainte de a fi 

următoarea licitație la spital, să fim informați să discutăm asupra caietului de sarcini al licitației 

la vremea respectivă. Poate într-adevăr așa este cum spune domnul Dragu, pentru că dacă s-

ar amortiza rezervorul în 2 ani ar fi nefiresc să plătim noi sume 24 de ani cum ați spus 

dumneavoastră. Vreau să propun și vreau să se consemneze, știu am înțeles … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi domnule Georgescu, sunteți inginer, din câte știu ați terminat matematica; cum să 

amortizezi în 2 ani o valoare de 600.000 lei decât printr-un preț enorm aplicat în alea 24 de 

luni? Cum să amortizezi 600.000 în 2 ani dacă el se amortizează în 24? 

Domnul Georgescu Bogdan George: 
400.000 lei/an x 2 înseamnă 800.000 lei/an. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu, ăla-i cu gaz cu tot.  

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Cred că ar fi potrivit ca la următoarea licitație a spitalului, caietul de sarcini să fie 

discutat în consiliul județean, să luăm informații cu privire la costuri și la ce înseamnă acest 

rezervor și să luăm o decizie ca să fie totul în regulă. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
În regulă. Cine este pentru ca acest amendament să cadă? Cine este pentru ca această 

butelie să nu se cumpere? 

Domnul Dragu Nicolae: 
Domnule președinte, vreau să vă spun că în Comisia de prognoze-buget s-a aprobat 

chestia asta. Știți, nu că e obligatoriu, dar moral este să respectați deciziile care se iau în 

comisii. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu este obligatoriu. Poziția în comisie este consultativă. 

Domnul Dragu Nicolae: 
Nu este așa. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Este consultativă, iar noi nu vrem să facem o cheltuială neeconomică de care mâine 

să ne întrebați de ce am făcut-o. 

Domnul Dragu Nicolae: 
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Se face economie, plătiți dublu la oxigen din cauza la un rezervor. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Domnule președinte, supuneți la vot pentru cine este pentru să nu se aprobe 

amendamentul. Cine este pentru aprobarea amendamentului făcut de Georgescu. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Bun, cine este pentru amendamentul propus de domnul Dragu. 

Amendamentul a fost respins cu 20 voturi ”contra” Alecu Gheorghe, Craiu Jolan, Petcu 
Gheorghe, Filimon Mihai, Enciu Niculae, Ana Titu, Rogoz Nicolae, Ghiveciu Camelia, Prică 
Ruxandra, Popa Marian, Mandache Gheorghe, Magearu Anton, Mușat Emil, Manea Ionel, 
Pascu Violeta, Rădulescu Gabriel, Barbu Valentin, Marin Valentin, Dinulescu Marian, Filipescu 
Răducu George  și 9 voturi ”pentru”:Samoilă Ion, Vrăjitoru Sorinel, Pandea Ciprian, Sbârcea 
Marius, Vîrtejanu Liviu, Enciu Eugen, Gruiță Darie, Dragu Nicolae, Georgescu Bogdan 
George. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Am cam terminat aici, mai aveți ceva domnule Vîrtejanu? 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Da, bineînțeles, sunt la începutul discuției. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Vă rog frumos, din inimă.  

Domnul Popa Marian: 

De-abia prima pagină a terminat. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Mă urmărește colegul. Domnule președinte, avem pe lista programului de investiții, 

Pichetul de pompieri de la Fundulea. Sigur că am avut opoziție când s-a aprobat DALI, am 

spus că mi se pare ilegal. De ce? Pentru că facem un obiectiv de investiții care nu va intra în 

patrimonial nostru, în sensul că noi nu avem această activitate, ci e a unui minister. L-am rugat 

atunci pe domnul secretar să se documenteze asupra acestui fapt că noi, noi ce facem? Facem 

o investiție și o dăm unuia. Așa cum ne face acum investiția asta care urmează la F.G.H și o 

face CNI-ul, poate o dăm și pe aceasta CNI-lui cu poziția s-o dea Ministerul de Interne s-o facă 

CNI-ul. Ei sunt cei care ne fac și nouă după cum vedeți, că n-avem capacitatea să acoperim 

toate valorile astea și mai ales că noi nu avem nimic în continuare decât această treabă de 

ISU care înseamnă, sigur pentru toată România, o problemă. Ca investiție nu ne aparține nouă. 

Anul trecut însă, tot într-un vot așa cu 1/2 + 1 și repede, s-a aprobat investiția. Eu pun 

acum o singură întrebare: investiția aprobată și prinsă în programul pe 2015 a fost de 

1.626.000 lei. La momentul ăsta propune 1.110.000 lei. Ea este prinsă aici ca o investiție 

multianuală și o să vedeți că avem pe parcurs niște investiții multianuale care au termen de 

punere în funcțiune 12 luni, dar ele tot multianuale sunt. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Poate să fie multianuale pentru că sunt jumătate într-un an și jumătate în anul următor  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Știu domnule președinte. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Că nu luăm de-alea calendaristice domnule consilier. Umbli cu diversiuni aici. Lasă că 

nu suntem de la țară. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Și rezultă din ce-am aprobat că am fi consumat 500.000 lei. Suma care este prinsă aici, 

500.000 lei, sunt cheltuiți … 
Domnul Samoilă Ion: 
S-a cheltuit ceva sau …? 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 



26 
 

Sunt cheltuieli de la licitație. Anul trecut eram aproape de PT și am prins valoarea din 
PT. Anul acesta s-a făcut licitația, s-a semnat contractul delucrări și … 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
O secundă. Sigur că aveți mare dreptate.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Totală. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Poate să fie o economie la licitație dacă s-a licitat.  
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
S-a licitat numai contractul. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Deci suntem pe drumul bun.  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Excelent. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Excelent. Dar nu poate să fie numai economia asta. Cât s-a executat? Cât s-a plătit 

până acum, pentru că am plătit în cadrul acestei investiții din niște fonduri, alte cheltuieli de 

investiții, care acum le-a preluat investiția care a semnat DALI. A doua am plătit PT-ul, am 

plătit nu știu mai ce, fără CM-ul pe care l-am contractat prin această lucrare. Deci, asta nu este 

diferență la licitație, e limpede. O să învățați bine investițiile după ce va trece multă apă pe 

Dunăre, pentru că sunteți la început. Mă scuzați că v-am spus treaba asta. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu-i nici o problemă. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Lăsați-l să spună că nu-i rău. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Ați dat un răspuns care nu este … Deci aici asta este … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Vă dați doctoratul astăzi cu bugetul, ce vreți să faceți? 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Nu, așa trebuie să ne dăm toți doctoratul. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Haide nu? 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Da, da. Și să nu mai stăm un sfert de oră să ne … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Mai departe domnule Vîrtejanu, că sunteți în aprofunzime. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
Semnale intrare județul Călărași. Am prins-o tot așa cu aprobare mare aici și spune 

așa punctul ăsta: semnale intrare județul Călărași, execuție C+M, nu știu ce, care a fost prinsă 

ca valoare anul trecut 504.000 lei. S-a licitat? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
S-au cheltuit, că acum prindem 470.000 lei, 34.000 lei. Pe ce? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Proiectare, avize … 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 
34.000 lei. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Da. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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De la început am spus următorul lucru: că aceiași formulare a fost și când am avut 

discuțiile, că e foarte scumpă, am văzut și de cine era proiectată și toată bucătăria și am zis 

să le faceți. S-a mers ca buldozerul, în continuare. Nu știm ce să facem, nu mai sunt totemuri 

și de-aia voiam să vă citesc tot titlul acestei investiții deci, comisioane, asistență tehnică, 

obținere teren, diverse și neprevăzute, 8 bucăți tip totem intrare și o bucată tip portal. Am văzut 

și noi intrările astea prin toate părțile. Vreți să puneți unul de aproape 100.000 lei, 50.000 lei o 

bucată de-asta? Am zis că e foarte scumpă. Nu a mai venit cu nici o documentație și nici măcar 

astăzi și am cerut și la comisie și nu știu ce să facă. S-au cheltuit până acum 34.000 lei. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
S-au cheltuit pe proiectare și pe avize dar asta este altă problemă. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Păi și atunci am spus, vedem la proiectare pentru că proiectarea este luată din suma 

totală. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Valoarea lor anul acesta este schimbată față de valoarea inițială? Asta-i întrebarea. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu, e diferență. 

Domnul Samoilă Ion: 
Păi diferența s-a finanțat, 470.000 lei. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Diferența care a rămas e diferența care va fi supusă licitației, iar la acea valoare de 

470.000 lei intră și o estimare de 10% pentru posibile achiziții de teren, dar asta nu înseamnă 

… 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Avem planșele? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Da, sunt planșe pentru fiecare.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Ar fi trebuit să le prezentați astăzi, că de-aia am dotat asta cu diapozitive, cu toate … 

Să le fi proiectat, uite ăsta este semnalul tip totem, ăsta e semnalul tip portal, atât, două poze. 

Domnul Dragu Nicolae: 

Dar terenul există, avem indicatoare de … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
E de pe vremea când erați primar. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
De-aia am și spus, că nu este neapărat nevoie să achiziționăm teren. Acolo unde sunt 

limitări de județe pe drum județean, e clar că nu plătim 1 leu pentru că este drum proprietate 
publică a județului.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Am discutat problemele astea la vremea respectivă și am avut discuții în comisii, la 

care au participat și colegii care sunt în sală, o parte din ei și am zis că e vorba doar de 1m2 

sau 2m2 maxim și-i prinsă valoarea la achiziție teren de zici că, cumperi în București. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu, aceea este valoarea totală 470.000 lei. Valoarea totală realizare indicatoare plus 

posibile achiziții teren. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Eu m-am uitat ce e în devizul general. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Corect.  
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Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Și am văzut cât costă achiziție teren.  
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Ați văzut o estimare. Nu înseamnă că se va cheltui 1, 10, 15 lei. E posibil să nu se 

cheltuie nici un leu. Așa este un deviz general, există și această posibilitate, știți foarte bine. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Eu v-am rugat să le prezentați toate. Domnule, uitați-vă pe ele! Ați venit cu aceleași 
sume și … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Care este subiectul aici domnule Vîrtejanu? Nu sunteți de acord cu ele. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu, bine, o să votați împotrivă. Mai departe. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Că sunt foarte umflate. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Foarte umflate, bine. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnul Vîrtejanu are dreptate în esență, dar trebuie să ne dăm seama că aici s-a 

instituit o procedură de multă vreme. Noi aprobăm un buget după niște obiective, după care  
se modifică planurile, se modifică terenurile, se modifică tot și la sfârșit ne supune votului să 
aprobăm ce s-a întâmplat discuțiile de executiv, la fel cum s-a întâmplat la biblioteca județeană. 
Nu vă supărați, dar e o practică, asta trebuie să înțeleagă toată lumea.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

E cam dură observația legată de … 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Nu era la adresa dumneavoastră observația. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

La general. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Da, domnule Vîrtejanu, mai aveți? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Da, domnule președinte. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Hai că poate ni le terminați într-o zi. Am transpirat aici. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Avem o poziție la Cap. 66.02 la sănătate, la care spuneți așa: facem o cofinanțare de 
150.000 lei la investiția consolidare, realizare și modernizare F,G,H nu știu ce, lucrări de 
consolidare, scriți cofinanțare, care s-a transferat la CNI, nu știu dacă nu s-a și predat, probabil 
s-a și predat. Anul trecut am avut-o prinsă în investiții cu vreo 760.000 lei. Ea e motivată aici 
că face execuție lucrări, dotări, asistență tehnică și cote legale, acești 150.000 lei. Nu cumva 
este făcută ca să i-o dăm acestuia în brațe? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Am predat documentația de avizare cuprinsă în procesul dezvoltării, ea se preia în 

momentul respectiv, iar 150.000 lei sunt cofinanțările pentru realizarea lucrărilor de utilități și 
celelalte lucrări care să le finanțeze CNI. Deci, suntem în faza în care așteptăm ca CNI să facă 
… 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Practic, e partea noastră de cofinanțare la acest obiectiv. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Deci, noi rămânem cu niște cofinanțări legate de lucrările neeligibile. 
Domnul Samoilă Ion: 
De utilități. 
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Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
De utilități, exact. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Exact. Așa trebuia să-mi spuneți, este cel mai bine. Bun, dacă asta-i suma, e bine, 
fiindcă e vorba tot așa, de 150.000 lei. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Mai aveți ceva? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Da, da, nu vă grăbiți. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Poate veneați mai pregătit, nu le citeați ca pe o poveste acum. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Am venit pregătit. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi punctul 1, punctul 2, punctul 3. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Dacă pe consilieri nu-i interesează, mă opresc. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Hai supunem la vot dacă ne interesează sau nu. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Cam asta-i metoda dumneavoastră. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
A fost și a voastră în alte timpuri. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Parcă nu așa, eu îmi amintesc bine. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
O, dar ce-mi amintesc eu! 
Domnul Dragu Nicolae: 
Hai că era băiat bun Arbagic. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Mai avem o investiție, tot la spitale, reabilitare stație de epurare spital Săpunari. Anul 
trecut am avut la ea, eu aici nu știu că dacă n-am elemente mai multe mi-e greu, am avut 
775.000 lei. Întreb dacă s-a realizat. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
S-a semnat contractul domnule Vîrtejanu. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu, nu. Anul trecut am avut 775.000 lei, s-a realizat? 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Anul trecut a fost estimare 775.000 lei, a urmat procedura de achiziție publică, iar în 

momentul de față s-a semnat contractul de achiziție publică și se va realiza în 2016.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Și avem în program acum 428.000 lei. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Exact cum vă spuneam, se fac reduceri la achiziții, de aceea și la pichetul de la 

Fundulea, s-au făcut reduceri și aici. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Păi așa trebuia făcut, care este restul de executat, s-a cheltuit atâta pe aia și în urma 
licitației avem suma asta care …  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu vă plac reducerile. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Dumneavoastră vreți să vedeți execuția din 2015. 
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Domnul Samoilă Ion: 
Dacă aveam execuția din 2015 ne dădeam seama dacă … 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Vă dăm execuția pe 2015 și o să vedeți că … 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu, nu. Vreau să vă spun un lucru: treaba asta cu raportul și execuția bugetului totală 
a județului Călărași, sigur că ea constituie 50 de pagini, noi vrem să discutăm mai analitic 
treburile care dor, adică astea. Astea dacă vreți, eu vreau să le aprobăm în final așa cum sunt 
și propun ca tot așa, odată cu discuția la astea, să reanalizăm aceste treburi.  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Mai putem să facem și rectificări, corecturi. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Tocmai de-asta. Să rectificăm bugetul. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nici o problemă. Mai aveți? Cîte mai aveți domnule Vîrtejanu? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Mai sunt câteva esențiale.  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Poate mai săriți o pagină că ne-am încălzit. Presa a plecat, așa că … 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Mai am o problemă: mai avem SF locuințe pentru specialiști în fosta unitate militară, 

str. Independenței, taxe, avize și nu știu ce. Am avut-o și anul trecut cu 150.000 lei. Acum 

venim cu 70.000 lei. Probabil s-a cheltuit vreo 80.000 lei. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu, am estimat mai mult, nu am făcut nici o cheltuială anul trecut. Eu vă spun că nu s-

a cheltuit nici un leu. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Aici vedeți că este o lucrare de investiții, nu este nici nouă nici în continuare, este ca și 

când o reproiectăm. Așa spune aici. Când este un obiectiv de dezvoltare publică, așa este. 

Când este o lucrare o lucrare nouă apare ca lucrare nouă, deci aprobată cu indicatori, când 

este o lucrare de-asta cum o puneți dumneavoastră cu niște cheltuieli, alte cheltuieli decât 

investiții ca să pot să încep proiectarea. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Anul trecut s-a făcut corespondența cu ANL, știți foarte bine că am discutat și în comisii, 

v-am arătat adresa de la ANL. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

O secundă, cu ANL-ul acesta, ajungem și la el. Care este propunerea mea: noi am 
discutat tot așa în consiliu și am ridicat problema și atunci, când am aprobat tot așa o execuție 
de-asta bugetară la drumuri județene, ca să luăm fundația de la Liceul agricol și să facem un 
bloc pentru specialiști și numărul specialiștilor pe care ne interesează în mod deosebit, ne 
interesează în special medicii. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Asta am și aprobat. Legea spune clar: sănătate sau învățământ și s-a aprobat sănătate.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Și eu propun să nu facem această treabă, deoarece avem terenul care este al nostru. 
Avem fundațiile care sunt făcute, probabil expertiză nu știu ce și să le și ridicăm cu banii ANL-
lui. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Asta am discutat-o și așa vom face. E mai bine, o să schimbăm locația.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Păi aici scrie fosta unitate militară, str. Independenței. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
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Schimbăm locația. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Asta îmi și doresc, să apară treaba de acolo. Dacă tot oferim medicilor ceva, să fie … 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Da, o să apară ca modificare, este impropriu să-i trimiți tocmai acolo, aici e mai 

aproape. Observația este corectă. Mergem mai departe. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Să se noteze fundația de la … 
Domnul Dinulescu Marian: 
Păi aia trebuie s-o cumpărăm. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

De la cine? Noi suntem patronii. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Noi suntem patronii dar este intrată în patrimoniul societății comerciale și ca să iasă din 

patrimoniul societății comerciale nu iese prin transfer la ANL. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

O cumpărăm. Din rezerva bugetară o cumpărăm. E tot a noastră dar se duce la drumuri 
și cu asta basta. Nu este nici o problemă, este un transfer simplu. 

Domnul Tudone Dumitru: 
Asta vrea să spună și domnul vicepreședinte, când intră în patrimoniul societății intră 

cu transfer … 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu-i nici o problemă. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
E ok. Mai departe. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Avem extindere UPU, acces ambulanță, execuție lucrări, asistență tehnică și nu știu 
ce. Anul trecut, în 2015 am aprobat 1.800.000 lei și acum prindem în program 930.000 lei, 
jumătate. Am realizat numai jumătate din valoarea pe care am prins-o? De ce? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Da. Graficul de execuție e cu finalizare în 2017, nu era în 2015. În 2015 s-a realizat 

50%, iar 930.000 lei este exact restul de execuție. Asta este în contractul încheiat cu 
antreprenorul. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Am înțeles, dar dumneavoastră ați fundamentat pentru suma aceasta prinsă în 
programul anului, pentru punerea în funcțiune în 2015. Uitați-vă la ce vă spun eu și să vedeți 
că era 2015. A fost o decalare. Înțeleg acum că termenul era undeva la 2017 și s-a tras din 
punct de vedere financiar. L-am ajutat să termine în 2015. 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
În 2016. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu, în 2015 era și acum avem termenul 2016 că a rămas jumătate neconsumat din ce 
i-am dat.  

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Corect.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Aceiași situație am avut și la muzeu.  
Domnul Georgescu Bogdan George: 
La bibliotecă. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

La bibliotecă, aceiași situație. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Acolo e alt interes. 
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Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu este aceiași situație, sunt lucruri diferite. Dacă vreți … 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

N-am ce să discut, este același obiectiv de investiții.  

Domnul Filipescu Răducu George: 
Mai departe, domnule consilier! 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Instalații de gaze medicinale, oxigen, aer comprimat și vacuum, etajele 1, 2 corpul C. 
Le-am prins anul trecut tot așa, cu motivația că se va realiza cu PIF în 2015, cu 812.000 lei și 
acum cere 335.000 lei. Ce s-a întâmplat?  

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
S-a finalizat, dar urmează ca după aprobarea bugetului să facem transfer către spital. 

E lucrarea spitalului și spitalul plătește prin transfer de la bugetul județului. Deci practic s-a 
făcut recepția dar nu poate plăti până nu se face transferul de la noi către spital, pentru că 
spitalul a semnat contractul. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Am înțeles, mulțumesc pentru ce mi-ați spus. Eu vreau să întreb următorul lucru: cei 
812.000 lei pe care i-am alocat pentru terminarea lucrării, nu s-a terminat la 31.12.2015, s-a 
terminat în ianuarie 2016 pe 30.  

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu, nu s-a făcut plata la cei 335.000 lei. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Dar s-au consumat banii pe care i-am dat, 812.000 lei pe care i-am alocat anul trecut? 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
S-a făcut un transfer parțial și mai rămân acești 335.000 lei de transferat ca să 

plătească tot. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Deci noi nu am transferat 812.000 lei. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu, n-am transferat 812.000 lei. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Diferența dintre 812.000 lei și 335.000 lei. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu s-a produs decontarea. O situație similară ca la spital, nu s-a terminat decontul. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Este contract semnat de spital, nu e semnat de noi. Noi facem doar transfer de bani 

pentru spital. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Cât e valoarea contractului? Aia întreabă domnul Vîrtejanu. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Cea pe care am aprobat-o în 2015. 
Domnul Samoilă Ion: 
812.000 lei. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Noi aici avem niște situații: la unele le transferăm bani și altele ne ocupăm de ele, 
înțelegeți? Unele le punem în brațe lor și altele le ținem la noi, pentru a ajutora spitalul. Aceiași 
problemă este, e tot investiția noastră a consiliului județean numai că i-am transferat banii lui. 
El se ocupă de investiții. Rămânem noi la unele obiective, cum sunt gazele, rămânem noi 
finanțatori și transferăm dotarea. Deci două lucruri separat. De-aia apare transferul, ați înțeles, 
nu? E bine. Dacă așa e bine, rămâne să verificăm. 

Mai avem o poziție, execuție drum acces pentru stația de transfer Oltenița. A fost prins 
în programul anului trecut 428.000 lei. Acum spuneți că vrem să-i dăm 660.000 lei. De ce? S-
a schimbat valoarea? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
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Nu, a fost scos de două ori la licitație, iar la costul estimat de proiectant s-a refăcut 
documentația tehnică și urmează să scoatem la licitație. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Doamne ajută! O s-o supunem verificării. 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Asta s-a întâmplat. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Săptămâna viitoare invit comisia să facem analiză la treaba asta.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Dar puteți să faceți analiză și la restul? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

E prima dată când se întâmplă o situație de genul acesta în derularea investiției. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Mai departe. Tragem aer în piept. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Autovehicule pentru transferul deșeurilor. Am avut în anul trecut, tot poziția asta,  
558.000 lei. Acum avem 500.000 lei. Mai puțin, e o situație inversă. Ce s-a întâmplat? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Economie la achiziția publică. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

S-a achiziționat?  
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
A fost în licitație, a fost contestată și paracontestată, s-a terminat contestația și acum 

am încheiat contractul și trebuie să-i plătim. I-am prins în buget ca să-i plătim, iar diferența e 
faptul că nu s-a plătit anul trecut. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Păi a trecut 1 an.  
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
A trecut 1 an dar astea sunt procedurile, s-a contestat că a ajuns la CNCS, Curte de 

Apel. A fost contestată la Curtea de Apel, au fost două societăți, e dreptul lor. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Deci n-a consumat nici un ban anul trecut.  
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Nu, n-am consumat nici un ban, am făcut achiziții, am făcut reduceri la achiziții. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

E în regulă. Mai avem vreo două poziții domnule președinte.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Vă rog domnule consilier, vreau să plecați lămurit.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Diferență leasing financiar la autobuz. Eu am uitat că s-a cumpărat un autobuz prin 
leasing, nu știu unde. Când? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
La DGASPC Călărași. Acum vreo 2 ani. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Nu mă prea pricep eu la leasingurile astea financiare prea mult , dar este o diferență 
de 280.000 lei? 

Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Valoarea reziduală. 
Domnul Samoilă Ion: 
E 20% valoarea reziduală.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi un autocar este 180.000 euro, iar un autobuz se duce spre 90.000 euro. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 
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Mi se pare mult rezidualul acesta, înseamnă că rezidualul în general, este cam 20%, 
dumneavoastră vă pricepeți pentru că ați lucrat în sistem. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Rezidualul este atât cât se negociază în momentul în care-l cumperi. Poate fi mai mare 

sau mai mic. La momentul cumpărării, exact atunci se face repartizarea ratelor inclusiv 
rezidualul.   

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

El se stabilește la cumpărare.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi la cumpărare, da. Nu începi ratele după ce-l cumperi? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Mi se pare aici enorm de mult, înseamnă că dacă este 20% … 
Domnul Ștefan Daniel Grigoraș: 
Este un autocar cu 32 de locuri. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Aici scrie diferență leasing financiar autobuz.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Aia este ultima rată. Leasingul nu înseamnă rată? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Să ne spună ceva despre ea, doamna director nu este aici? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Domnule Vîrtejanu, învățați capitolul acesta și nu ne mai țineți pe loc. Sunt rate lunare 

și o valoare reziduală la sfârșit.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Ne-am hotărât să-l cumpărăm mai devreme sau …? 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi nu, l-am cumpărat acum 2 ani. Nu stiți ce-i valoare reziduală? 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Tocmai asta spun. Eu știu că valoarea reziduală este cam 20% sau 25%. 
Domnul Samoilă Ion: 
Din 280.000 lei, 20% x 4 înseamnă 1.200.000 lei. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Este valoarea reziduală mare, așa am negociat-o ca să piardă rata mai mică, o 

negociezi cum vrei.  
Ultima poziție pe care spuneați că o mai aveți. Ați muncit, nu jucărie. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Mai este o problemă pe care n-am găsit-o în anexă. Proiecte cu finanțare externă 
nerambursabilă conform anexei. Care anexă? 

Domnul Dinulescu Marian: 
Trebuia s-o cereți la comisie. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

 Anexele sunt de la 1 - 11. Păi am cerut-o și la comisie. Dar și la comisie este o grabă 
pentru că le programăm așa de prost noi președinții, că le punem o oră și stăm două. V-aș 
ruga să asigurați sălile pentru comisii. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Bine că mai sunt 3 luni și scapă lumea de dumneavoastră. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Dacă mai sunt 3 luni, vă scutim de treaba asta.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Mulțumesc frumos. Să pregătim terenul pentru mai târziu.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Deci asta spun, nu există anexă, mai sunt aici trei poziții care … 
Domnul Filipescu Răducu George: 
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Bun, observațiile au fost foarte bune, unele lucruri s-au reglementat, amendamentele 
au fost votate. 

Domnul Dragu Nicolae: 
Mai sunt amendamente domnule președinte. Scuzați-mă pentru la proiectul de hotărâre 

următor sunt. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Deci în concluzie, sper că s-a reținut, această treabă s-o aprobăm în forma asta, dar la 
prima ședință odată cu cele două să analizăm cu toate ... 

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Am și eu o solicitare. Dacă tot discutăm la următoarea ședință, aș vrea să fie pregătit 

și un material din care să rezulte investițiile care au fost bugetate anul trecut și nu s-au realizat 
anul acesta. Să se facă un material să nu ne chinuim în balamucul acesta aici.  

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Păi asta am spus și eu.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Putea s-o solicite domnul Vîrtejanu și o aveați.  
Dau citire proiectului de hotărâre. 
Supun la vot proiectul de hotărâre cu modificările aprobate anterior. 
Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 26 voturi ”pentru” și 3 ”abțineri”: Samoilă Ion, 

Pandea Ciprian, Vrăjitoru Sorin. 
Proiect de hotărâre nr. 8 privind aprobarea bugetului propriu al județului Călărași pe 

anul 2016 și estimările pentru anii 2017-2019 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Vă rog să-mi permiteți să supun votului două amendamente. Le-ați discutat în comisii. 
Amendamentul nr. 1 – Se aprobă modificările și completările bugetului propriu față de 

proiectul supus publicității așa cum se prezintă în Raportul Direcției Economice la proiectul de 
hotărâre. 

Le-ați avut, le-ați discutat în comisii. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Sumele pentru DGASPC Călărași comunicate de minister ulterior, pe care vi le-a 

prezentat doamna director Mureșanu în comisii. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Vi le-a prezentat la comisii, am înțeles că v-au fost comunicate similar. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Aici am o singură observație pentru directori și domnul secretar: rapoartele pe care le 
aveți dumneavoastră, expunerea de motive și raportul care nu a mai fost anexat la acest 
proiect de hotărâre, trebuie corectate și aduse pe ce spune doamna director. Și ale 
dumneavoastră, pentru că dacă se merge pe acestea, aveți o cifră acolo; raportul și expunerea 
de motive trebuie corectate. 

Domnul Tudone Dumitru: 
Expunerea la data publicității a fost făcută pe cifrele pe care le aveam inițial. Raportul 

doamnei director a fost făcut acum 10 zile după perioada de contestații a bugetului la care a 
adus toate cifrele ulterior comunicate de minister, în care domnul președinte a făcut primul 
amendament pentru a fi inclus. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Am înțeles amendamentul, dar nu m-am referit la amendament.  
Domnul Tudone Dumitru: 
Nu putem să modificăm expunerea inițială pentru că a fost făcută la acea dată, la cifrele 

care au fost la acea dată. Amendamentul vine și completează hotărârea finală cu cifrele 
comunicate ulterior publicității, pentru că nu pot să fac o publicitate retroactivă. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Ați înțeles. Supun la vot acest amendament. 
În unanimitate aprobat. 
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Amendamentul 2 – Se aprobă scoaterea din bugetul propriu a următoarelor cotizații: 
ADI Ecomanagement Salubris cu suma de 245.000 lei; ADI ISU Sud Muntenia cu suma de 
12.000 lei; ADI Ecoaqua cu suma de 741.000 lei și ANATOP cu suma de 5.000 lei. Sumele 
astfel disponibilizate se vor include în fondul de rezervă constituit în bugetul local. 

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Supuneți pe rând la vot ca să putem să votăm. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Eu vreau să le scoatem pentru că știți că sunteți membri în aceste asociații în diferite 

poziții și nu vreau să fiți incompatibili și nu cred că e cazul, pentru că altfel nu putem aproba 
bugetul. 

Supun la vot scoaterea din buget a lui ADI Ecomanagement Salubris. 
(Domnii consilieri Barbu Valentin, Georgescu Bogdan George, Samoilă Ion nu 

participă la vot) 
În unanimitate aprobat. 
Supun la vot scoaterea din buget a lui ADI ISU Sud Muntenia. 

(Domnul consilier Rădulescu Gabriel nu participă la vot) 
În unanimitate aprobat. 
Supun la vot scoaterea din buget a lui ADI Ecoaqua. 
(Domnii consilieri Mandache Gheorghe, Filimon Mihai, Ghiveciu Camelia nu participă 

la vot) 
În unanimitate aprobat. 
Supun la vot scoaterea din buget ANATOP. 

(Domnii consilieri Rogoz Nicolae, Ana titu, Enciu Niculae, Vîrtejanu Liviu, Alecu 
Gheorghe, Samoilă Ion nu participă la vot) 

În unanimitate aprobat. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Avem un amendament formulat de domnul consilier Dragu Nicolae care solicită 

alocarea sumei de 300.000 lei pentru CSM Călărași și 150.000 lei pentru DJTS Călărași. 
Domnul Dragu Nicolae: 
Domnule președinte să alocăm și pentru capela asta din curtea spitalului. Plouă în ea, 

s-a stricat pictura. 
Domnul Dinulescu Marian: 
A făcut cerere, 55.000 lei. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
A făcut cerere, o să alocăm la rectificare. 
Supun la vot amendamentul formulat de domnul consilier Dragu Nicolae. 

(Domnul consilier Popa Marian nu participă la vot) 
În unanimitate aprobat. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Dau citire proiectului de hotărâre. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Am formulat un amendament la comisie. Ați sărit peste. Să nu fie bugetat Centrul 

Cultural Județean pentru că nu avem programul aprobat. Nu știm cine aprobă Programul de 
activități, de la an la an se perpetuează același mecanism. Noi aprobăm o sumă care … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Programul de activități îl aveți pe tablete. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Nu este aprobat. Asta am solicitat la comisie, să avem programul aprobat.  
Domnul Tudone Dumitru: 
Ați solicitat detalierea sumelor de la Centrul Cultural Județean, în speță alocarea 

sumelor pentru programul cultural, care a fost transmisă pe tablete sub formă de tabel și face 
parte din acest proiect de buget cu alocările comunicate. 

Domnul Georgescu Bogdan George: 
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Nu am solicitat așa ceva. Am spus să se scoată deoarece nu avem anexă la 
propunerea de buget programul aprobat al Centrului Cultural Județean așa cum prevede 
Legea 273. Nu am cerut altceva.  

Domnul Tudone Dumitru: 
Păi da, dar aprobarea se face odată cu bugetul. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Legea 273 spune că în buget  trebuie bugetate cele care au aprobare anterioară. Nu 

spune că aprobăm odată la grămadă cu bugetul. Eu asta am solicitat. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Aprobare anterioară la ce? Să înțelegem. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Aprobarea Programului de activități al Centrului Cultural Județean. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Bugetul e programul, domnule consilier. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Este activitatea instituției pe anul 2016. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Da, finanțarea programului. Când ai votat bugetul, ai votat programul că asta înseamnă 

program. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Păi nu rezultă din hotărârea pe care ne-ați prezentat-o dumneavoastră să aprobăm 

programul. Vorbesc foarte serios, nu-i glumă. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Au fost suspiciuni vizavi de treaba asta și mă mir că domnul Dragu nu are nici o 
intervenție, că noi avem niște contracte încheiate cu diverse Mix-Max astea și am zis să ne 
prezinte și nouă contractele, care sunt făcute acum 2-3 ani care se prelungesc așa…  

Domnul Samoilă Ion: 
În 2014. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Prezentați-ne și nouă să vedem despre ce e vorba cu ăștia, poate scoatem la licitație, 
poate luăm alții mai ieftini. Aia era durata programului pe care-l critica domnul Dragu și zicea 
că atunci când era dânsul, făceam 1-2 zile, dar ne-am întins pe 7 zile, despre asta-i vorba. 
Programul acesta, având și foarte mulți bani, ar trebui să ne uităm peste el mai atent.  

Domnul Georgescu Bogdan George: 
Nu numai asta-i problema.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Există programul băgat pe tablete, puteți să faceți orice amendament la programul pe 

care l-ați primit și să spuneți cu acesta suntem de acord, cu acesta nu suntem de acord dar 
nu trebuie să aprobăm programul separat și bugetul separat. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Păi vedeți dacă le lăsăm toate într-o zi cum a fost astăzi. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Când voiați să vi-l dea, acum 2 ani? 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Domnule președinte, ni l-au dat pe data de 03.02.2016 când a fost ședința. E foarte 

serios. Și dincolo de treaba asta, în-afară de acest program care a venit neaprobat, uitați-vă 
pe dânsul că-l aveți în față, este vorba de cheltuieli de aproximativ 3.500.000 lei care nu sunt 
evidențiate. Sunt niște chestiuni care sunt trecute acolo drept chirii, 400.000 – 500.000 lei care 
am încercat și la comisie să le elucidăm dar restul de 3.000.000 lei unde se duc? Nu rezultă 
din bugetul județului pe care ni-l supuneți spre aprobare, unde merg acele cheltuieli. Nici în 
bugetul detaliat, ne-am uitat. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Doamna Mureșanu, ia dați-i explicații domnului Georgescu că a avut Cultura în 

subordine. 
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Domnul Georgescu Bogdan George: 
Îmi cer scuze, n-am avut Cultura în subordine, vă rog frumos. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Cultura de porumb. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Data viitoare o să aduc dispoziția președintelui s-o clarificăm, nu mai faceți asemenea 

afirmații. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
O clarificăm noi și pe aceea. 
Doamna Mureșanu Paraschiva: 
La mapa transmisă domnilor consilieri este prezentat în anexa 3 nu mai știu ce număr 

și 4 respectiv, la poziția Centrului Cultural, cu detalierea veniturilor și detalierea cheltuielilor pe 
anul 2016. La cheltuieli, unde se prezintă și Programul de acțiuni culturale, detalierea cuprinde 
cheltuieli de personal pe aliniate, detalierea cheltuieli de bunuri și servicii pe articole și aliniate 
și o poziție globală pentru activități culturale. Între timp, s-a solicitat Programul de activități 
culturale, s-a transmis, el este încă, ca obiect de activitate al Centrului Cultural și o aprobare 
specială a consiliului județean ar fi necesară în condițiile în care un anume eveniment cultural 
ar fi delegat de consiliu către Centrul Cultural în a-l organiza. Ca atare, Programul de acțiuni 
culturale ale Centrului Cultural cuprinde evenimente care fac parte din obiectul și regulamentul 
de activitate al Centrului Cultural ca instituție. Deci nu necesită o hotărâre de consiliu specială, 
separat. Și programul reprezintă o anexă la acesta. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
O analiză la ceva, am înțeles. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
O secundă. Dacă fac parte din obiectul de activitate al Centrului Cultural de ce acesta 

deleagă unele firme care le execută?  
Domnul Samoilă Ion: 
Poate să fie externalizate.  
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Poate să fie externalizate, să fim serioși. E un contract cadru pe care nu l-am văzut în 

ședință, nu l-am discutat niciodată, nu știm pentru ce activități, cine a aprobat activitățile, cine 
le-a propus, care sunt obiectivele și care este finalitatea. Asta vreau să vă spun, că noi 
aprobăm 7.000.000 la Centrul Cultural în orb, nu vedem niciodată ce se întâmplă cu banii 
aceștia final, către cetățean. M-am dus la Legea 273 și dacă urmăriți acolo, noi putem să 
bugetăm în cadrul proiectului de buget și al aprobării bugetului, activități care au fost aprobate 
în prealabil. Programul Centrului Cultural Județean n-a fost aprobat niciodată, asta am vrut să 
spun. Nu-i o problemă care mă preocupă pe mine în mod special, este o problemă de 
transparență. 

Doamna Mureșanu Paraschiva: 
Programul de activități culturale se pliază pe specificul de activitate al Centrului 

Cultural. În condițiile în care, consiliul județean va delega un alt eveniment cultural Centrului 
Cultural care nu face parte din obiectul de activitate al acestuia, așa cum prevede legea 
așezămintelor culturale, Lege care organizează Centrul Cultural, atunci ar necesita o hotărâre 
de consiliu care-și menține, ar menționa și sursele și programul de activitate de desfășurare al 
acelui eveniment. 

Aici, este un serviciu adus populației care se contractează de instituția autoritate 
contractată, respectiv Centrul Cultural și el este desfășurat pe valori estimate pe anul 2016. 
Acest program este în valoare în jur de 3.800.000 lei, până la 7.500.000 lei înseamnă cheltuieli 
de personal și cheltuieli de funcționare: utilități, servicii și bunuri de birouri ș.a.m.d. 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Eu am înțeles și vă propun să aprobăm această sumă, dar în momentul în care vom 

avea o ședință viitoare să avem un program și să-l analizăm și dacă vi se pare că trebuie să 
rectificăm, rectificăm. De acord? 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Tot la ședința pe care am stabilit-o acum. Dar să prezinte documentele. 
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Domnul Filipescu Răducu George: 
Exact. Și ne aplecăm asupra fiecăruia în parte și le analizăm. 
Domnul Samoilă Ion: 
Să vedem și contractul acesta, pentru că este un singur contract de externalizare cu 

un număr din 2014 pe toate activitățile. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
De acord. Nici un fel de problemă, facem analiza. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Supuneți la vot amendamentul vă rog și apoi … 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Îl supunem dar deja oamenii sunt de acord. 
Supun la vot amendamentul prin care să facem o analiză aprofundată asupra 

Programului de activități al Centrului Cultural Județean. 
Amendamentul a fost aprobat cu 28 voturi ”pentru” și 1 ”abținere”:Mandache Gheorghe. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Vă rog să supuneți și amendamentul meu la vot. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Că ce?  
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Supuneți și amendamentul meu la vot, e dreptul meu.  
Domnul Filipescu Răducu George: 
Păi pe acesta l-am supus.  
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Nu, eu am spus altceva, ați supus altceva. Să vă explice domnul secretar. 
Domnul Tudone Dumitru: 
Domnul Georgescu a propus să nu se aprobe bugetul Centrului Cultural Județean în 

ședința aceasta. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
A nu, asta sub nici o formă. 
Supun la vot amendamentul formulat de domnul Georgescu să nu se aprobe bugetul 

Centrului Cultural în această ședință. 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Până la depunerea unui document aprobat. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Să nu-l aprobăm până nu-l discutăm. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Să aprobăm bugetul cu amendamentul că vom face o analiză asupra Programului în 

ședința următoare. El acum vrea să scoată bugetul Centrului Cultural din discuție.  
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Eu propun următorul lucru: din ce a spus dânsul e foarte bine, dar până la prima ședință 
când îl discutăm și le analizăm pe toate … 

Domnul Filipescu Răducu George: 
Să analizăm și acestea și eventual să-l modificăm. De acord. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Să-l modificăm. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Deci supunem la vot amendamentul cu amânarea aprobării bugetului Centrului 

Cultural. 
Amendamentul a fost respins cu 28 voturi ”contra”: Alecu Gheorghe, Craiu Jolan, Petcu 

Gheorghe, Filimon Mihai, Enciu Niculae, Ana Titu, Rogoz Nicolae, Ghiveciu Camelia, Prică 
Ruxandra, Popa Marian, Mandache Gheorghe, Magearu Anton, Mușat Emil, Manea Ionel, 
Pascu Violeta, Rădulescu Gabriel, Barbu Valentin, Marin Valentin, Dinulescu Marian, Filipescu 
Răducu George, Samoilă Ion, Vrăjitoru Sorinel, Pandea Ciprian, Sbârcea Marius, Vîrtejanu 
Liviu, Enciu Eugen, Gruiță Darie, Dragu Nicolaeși 1 vot ”pentru”:Georgescu Bogdan George. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentele aprobate. 
(Domnii consilieri Georgescu Bogdan George, Popa Marian, Vrăjitoru Sorinel nu 

participă la vot) 
În unanimitate aprobat. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Proiectele de hotărâri nr. 9 și nr. 10.  
Proiect de hotărâre nr. 9 privind validarea mandatului de consilier județean al 

domnului Popescu Haralambie 
Supun la vot proiectul de hotărâre în ansamblul său. 
Proiectul de hotărâre a fost respins cu 18 ”abțineri”: Alecu Gheorghe, Craiu Jolan, 

Petcu Gheorghe, Filimon Mihai, Enciu Niculae, Ana Titu, Rogoz Nicolae, Ghiveciu Camelia, 
Prică Ruxandra, Popa Marian, Mandache Gheorghe, Magearu Anton, Mușat Emil, Manea 
Ionel, Pascu Violeta, Rădulescu Gabriel, Barbu Valentin, Marin Valenti și 11 voturi 
”pentru”:Filipescu Răducu George, Dinulescu Marian, Georgescu Bogdan George, Dragu 
Nicolae, Samoilă Ion, Vrăjitoru Sorinel, Pandea Ciprian, Sbârcea Marius, Vârtejanu Liviu, 
Gruiță Darie, Enciu Eugen Marian. 

Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Dar ce aveți cu omul ăsta? 
Domnul Dragu Nicolae: 
Ce aveți cu omul? 
Domnul Georgescu Bogdan George: 
Nu vor să-l valideze.  
Domnul Dragu Nicolae: 
Păcat. 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Ați aranjat bine domnule președinte. Dumneavoastră ați votat ”pentru”. 
Domnul Filipescu Răducu George: 
Nu am cum să nu votez ”pentru” dacă sunt inițiator de proiect. 
Deci proiectului de hotărâre nr. 10 nu-i mai dăm citire deoarece este legat de proiectul 

de hotărâre nr. 9 și acesta a fost respins. 
Vă multumesc pentru participare, în special domnului Vîrtejanu și vă doresc o zi bună 

în continuare! 
Domnul Vîrtejanu Liviu: 

Vă mulțumesc și eu, domnule președinte! 
 

 
       PREȘEDINTE,     SECRETARUL JUDEȚULUI, 
ing. Răducu George FILIPESCU                                   Dumitru TUDONE 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
   Întocmit, 
Deliu Vetuța 


